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Příprava oslav 1100 let výročí smrti svaté Ludmily • Testovací centrum 
Covid-19 U  Stadionu zrušeno • V  Olšinách proběhly rybářské závo-
dy dětí • Program Klubu Loděnice a  Kinematografu bratří Čadíků

SLAVNOSTI ZÁKLADNÍCH ŠKOL

Žáci devátých tříd Základní školy Pražská se se svojí základní školou loučili 
na slavnosti v úterý 29. června 2021 ve sportovní hale města

Školní slavnost, na které se loučí žáci devátých tříd se svojí Základní školou 
Husovo náměstí, probíhala 29. června 2021 ve velkém sále Kulturního a vzdě-
lávacího centra Záložna

Třída 9. AZáložnou zněla závěrečná píseň školní slavnosti v podání žáků devátých tříd

Školní slavností provázeli Vít Pachovský z 9. A a David Kazda z 9. B

Prvňáčci Základní školy Husovo náměstí si připravili pro své kamarády devá-
ťáky pásmo písniček a pohádek Třída 9. B

Třída 9. B s kamarády z 1. B
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Město Benátky nad Jizerou je členem spolku 
„Svatá Ludmila 1100 let“. Ten již několik let 
připravuje akce spojené s  jedenáctistým vý-
ročím mučednické smrti naší první historicky 
doložitelné kněžny sv. Ludmily, ke které došlo 
na hradišti Tetíně v noci z 15. na 16. září 921. 
Nejen jako babička sv. Václava se bezprostřed-
ně po své smrti, za níž stála její pohanská sna-
cha Drahomíra, stává první českou světicí. Je 
patronkou babiček, matek, rodin či vinic a vi-
nařů. Úcta k ní byla veliká již za života, kdy byla 
známá svou nezištnou starostí o  chudé. Dále 
posílila ve  12. století, kdy papežský vyslanec 
kardinál Quido di Catello přímo v  Praze roku 
1143 potvrdil v zastoupení papeže její svatost. 
Jejím velkým ctitelem byl pražský biskup 
Jan  IV. z  Dražic, což dokazuje dodnes stojící 
kostel na  Dražicích, který byl vysvěcen tímto 
biskupem ke cti sv. Ludmily, jak dokládá jeho 
zachovaná listina z  roku 1341. Je tak nejstar-
ším kostelem tohoto zasvěcení na světě. Kos-
tel byl vystavěn zřejmě před rokem 1318 jako 

součást širšího areálu 
hradu a sloužil dražickým 
osadníkům, jimž byl pří-
mo určen. Předtím totiž 
museli chodit na  mše 
do 3 km vzdáleného kos-
tela ve  Zdětíně. Bisku-
povi se však jeho poda-
ných zželelo a  díky jeho 
stavitelskému dílu jim 
duchovní život ulehčil. 
Po  husitských bouřích, 
kdy byl kostel stále obsa-
zen katolickým knězem, 
se z  něj v  16. století ale 
stala bratrská modliteb-
na. Z  této doby se nám 
v  lodi kostela zacho-
valy renesanční nápisy 
s úryvky z Bible. Až mezi 
lety 1605 – 1610, kdy byl 
benáteckým purkrabím 
Martin Průšek z  Průšova, 
je z modlitebny obnoven 
zpět na  kostel a  přesvě-
cen sv. Martinu. Po 30leté 
válce byl barokně upra-
ven. Za josefínských refo-
rem byl zrušen, odsvěcen 
a  1827 prodán v  dražbě, 
po níž sloužil sto let jako 

seník, sýpka a  ovčinec, jak dokládá Pamětní 
kniha farnosti benátecké. V roce 1926 připadl 
po  pozemkových reformách Družstevním zá-
vodům (DZD), jejíž ředitel František Hofman 
ho dal zrekonstruovat a  byla obnovena jeho 
církevní funkce. Úlohu DZD při záchraně kos-
tela dodnes symbolizuje pozlacený znak této 
firmy na  vrcholku sanktusové věžičky. Při té 
příležitosti byly objeveny a obnoveny v kněžiš-
ti kostela vzácné gotické fresky z doby Karla IV. 
Po  sametové revoluci kostel připadl městu, 
které ho dalo v roce 2006 opravit. 
Město jako majitel kostela a  Římskokatolická 
farnost Benátky nad Jizerou, do  jejíž církevní 
správy spadá, se u příležitosti jubilejních svato-
ludmilských oslav dohodly a rozhodly, že zažá-
dají Arcibiskupství pražské o obnovu patronicia 
dražického kostela a pro příště by tak nesl název 
„sv. Martina a sv. Ludmily“. Uctíme tím tak nejen 
výročí české patronky a kněžny, ale také bisku-
pa Jana IV. z Dražic, našince, který nejenže rozví-
jel zdejší panství, ale zasloužil se za svůj dlouhý 

život (kolem 1260 – 5. ledna 1343) o  mnohá 
dobra pro naši zem včetně spoluuvedení nové 
panovnické dynastie – Lucemburků na  čes-
ký trůn (za svůj život zažil panování 6 českých 
králů!). Mimo kostela v  Dražicích a  stavebních 
úprav místního hradu byl iniciátorem gotické 
přestavby kostela svatého Jiljí na Starém Měs-
tě v  Praze, stavby biskupského dvora na  Malé 
Straně, úprav rodinné tvrze v Litovicích a stavby 
biskupského hradu a  kláštera v  Roudnici nad 
Labem, kde dal postavit první kamenný most 
přes Labe v  Čechách. Pražským biskupem byl 
na svou dobu úctyhodných 42 let od roku 1301 
do své smrti v roce 1343. Na letošní rok tak při-
padá i jeho výročí: 720 let od zvolení a vysvěce-
ní na pražského biskupa. 

Město Benátky nad Jizerou v čele s panem 
starostou PhDr. Karlem Bendlem a Římsko-
katolická farnost pod vedením adminis-
trátora R. D. Marka Miškovského společně 
připravují místní oslavu, jejíž hlavní částí 
bude 4. září 2021 od  10 hodin slavnostní 
mše svatá v dražickém kostele, kterou po-
vede pražský světící biskup, signatář Char-
ty 77 a veřejně známý moderátor demon-
strací v listopadu 1989 Mons. Václav Malý. 
V odpoledních hodinách pak bude možné 
absolvovat komentovanou prohlídku kos-
tela. V  jednání je možnost uspořádání ná-
sledné lidové oslavy dražickými spolky. Ale 
akcí spojených se sv. Ludmilou bude více. 
Od 23.  srpna do 5.  září bude v Benátkách 
nad Jizerou přítomna jubilejní putovní iko-
na sv. Ludmily, kdy bude vystavena a  ná-
božensky uctívána jednak ve  farním kos-
tele sv. Maří Magdalény, a pak bude široké 
veřejnosti přístupná v  zámeckém kostele 
Narození Panny Marie při Zámeckých slav-
nostech 28. srpna 2021 od 14 do 17 hodin. 
Během této výstavy bude možnost absol-
vovat krátkou komentovanou prohlídku 
interiéru. Zámecký kostel totiž pánům 
z Dražic vděčí za své založení ve 40. letech 
14. století.

O  dalších akcích budeme informovat zde 
ve Zpravodaji a na Facebooku a webu města. 

Martin Dědek

Nejstarší kostel sv. ludmily Na světě je teN Na dražicích

 Letos v lednu byl kostel na Dražicích jako z pohádky

 Vlevo: Detaily gotických fresek z presbytáře kostela, vlevo výjev Navštívení Panny Marie. Vpravo: Pohled do presbytáře kostela při svatoludmilské pouti v září 2020
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Zastupitelstvo města Benátky nad 
jizerou schválilo zaslání 200 000 kč 
na transparentní účet zřízený naším 

partnerským městem hustopeče 
Na Pomoc oBcím PostižeNÝm 

ČervNovÝm torNÁdem.
více informací na www.benatky.cz

Slavnostní přijetí vyzname-
naných žáků základních škol 
starostou města
V pátek 25. června 2021 se uskutečnilo v ob-
řadní síni Městského úřadu v  Benátkách nad 
Jizerou slavnostní přijetí žáků základních škol, 
kteří ukončili povinnou školní docházku s vy-
znamenáním. 
Ze Základní školy Husovo náměstí ukonči-
lo základní školu s  vyznamenáním celkem 
19  žáků (9 chlapců, 10 dívek) a  ze Základní 
školy Pražská celkem 20 žáků (8 chlapců, 
12 dívek).
Po slavnostním aktu čekalo žáky malé pohoš-
tění ve  velké zasedací místnosti městského 
úřadu, kde měli možnost se setkat a pohovořit 
se starostou města PhDr. Karlem Bendlem. 
Touto cestou přeje město Benátky nad Jizerou 
všem žákům, kteří opouští lavice základních 
škol, úspěšný start do další životní etapy, hod-
ně zdraví, štěstí a úspěchů.
Blanka Poláková, tajemnice Komise pro občan-
ské záležitosti

  Žáky, kteří ukončili základní školu s vyzname-
náním, přijal 25. června 2021 starosta města 
PhDr. Karel Bendl

Nadační fond Na kole dětem
Vážený a milý pane starosto,
chtěl bych Vám ještě jednou velice poděkovat 
za možnost i v letošním roce zavítat do Vašeho 
města. Zastávka byla skvělá a velice si vážíme pří-
jemného přivítání a bohatého pohoštění, které 
jste pro naše účastníky připravili. Pevně věříme, 
že nám zachováte přízeň a budeme k Vám moci 
zavítat i v některém z příštích ročníků.
Ještě jednou velice děkujeme, že jste se do na-
šeho projektu zapojili a  přispěli tak na  po-
moc dětem, kterým i díky Vám budeme moci 
usnadnit návrat do života po zákeřném onko-
logickém onemocnění. Děkujeme!

S pozdravem a úctou za celý team Na kole dětem
Mgr. Petr Veselý
Manager projektu Na kole dětem

Ve středu 9. 6. 2021 proběhla v našem městě 
akce „Na  kole dětem“. Je to akce na  podporu 
onkologicky nemocným. Naše škola se zúčast-
nila jako doprovodný peloton. Nejdříve jsme si 
dali malinkou etapičku po okolí. A potom jsme 
se připojili do „balíku“ pana Josefa Zimovčáka, 
který čítal asi 60 jezdců. Naše město jezdce 
pohostilo a  dále pokračovali až do  cílové So-
botky. Rád bych poděkoval především našim 
dětem, které vše zvládly bezvadně. Také ko-
legům „vrchařům“ Janě Nejedlé a  Jaroslavu 
Fröhlichovi. Za organizaci je třeba poděkovat 
řediteli školy Janu Novotnému a  za  příjemné 
přivítání starostovi Karlu Bendlovi. Moc děku-
jeme a snad zase za rok.

Mgr. Vladislav Nejedlý

Na kole dětem – nadační fond
josefa Zimovčáka

„My, kteří máme štěstí, že jsme zdraví, musíme 
pomáhat těm, kteří ho mají méně.“
Na  podporu onkologicky nemocných dětí 
vznikl nadační fond v roce 2010 jako benefi ční 
součást sportovního projektu Na  kole dětem. 
Cílenými aktivitami se snaží rozšířit možnos-
ti solidarity, tolik potřebné fi nanční pomoci 
a podpory dětí v boji proti zákeřnému onemoc-
nění. Svojí činností se především zaměřuje 
na  sportovní aktivity a  zajištění rekondičních 
pobytů, které usnadňují dětem a jejich rodičům 
překonávat traumata způsobená těžkou nemo-
cí. Úzce spolupracuje s  občanským sdružením 
Haima Praha, Haima Ostrava, Šance Olomouc, 
Sluneční Paprsek, nadačním fondem Krtek 
a dalšími, kteří již řadu let pracují při dětských 
onkologických klinikách.

  Do akce Na kole dětem se 9. června zapojili 
i žáci ZŠ Pražská

Chráněná dílna a zámecký park
Pracovníci chráněné dílny v Benátkách nad Ji-
zerou pomáhají při ošetřování zeleně v zámec-
kém parku.

Rekonstrukce Polikliniky
Z h o t o v i t e l: fi rma SARK engineering s. r. o., 
Praha 
C e n a:  16 207 750,74 Kč s DPH   
Během první poloviny června proběhly veške-
ré bourací práce. V prvním patře budovy jsou 

dokončeny nové rozvody vody, kanalizace 
a elektřiny, byla osazena nová okna na vstupní 
chodbě. Před dokončením jsou obklady toalet, 
probíhá příprava sádrokartonových podhledů. 
Zahájena je výměna rozvodů v přízemí.

  Rekonstrukce polikliniky rychle postupuje

ZŠ Husovo náměstí

ZŠ Pražská
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Revitalizace areálu kostela 
sv. Martina v Dražicích pokračuje
V areálu kostela sv. Martina v Dražicích byl na za-
čátku měsíce června instalován elektrický ohrad-
ník pro ovce. Dále zde proběhlo kácení zbylých 
suchých dřevin v havarijním stavu a byly prove-
deny bezpečnostní řezy na 3 javorech. 
Připravuje se ošetření 9 lip a to sesazením korun 
o cca 30 %, výsadba krátkého stromořadí od vstu-
pu z ulice ke dveřím kostela, umístění mobiliáře 
(lavičky, odpadkový koš), výměna části oplocení, 
instalace informační cedule, dokončovací práce 
na  elektroinstalaci v  interiéru kostela, drobné 
opravy na fasádě kostela a další úklidové práce.

  Elektrický ohradník pro ovce v areálu kostela 
sv. Martina v Dražicích

Nové kontejnerové stání  
v Jizerní ulici
Z h o t o v i t e l: firma Tesařství Petr Budský
V  polovině měsíce června byly v  Jizerní ulici 
dokončeny práce na  novém kontejnerovém 
stání na tříděný odpad. 

Výstavba oplocení areálu a vy-
budování odstavných ploch 
u Letního stadionu
Z h o t o v i t e l: firma ZETA Benátky s. r. o.
Ve  druhé polovině měsíce června byla do-
končena pokládka zámkové dlažby od vstupu 
až k  napojení na  stávající chodník u  objektu 
správce včetně vybudování odstavné plochy 
pro kola. Ve třetím týdnu měsíce června bylo 
dílo předáno. Celkové investiční náklady díla 
jsou  7 075 370 Kč s DPH.

  Nový chodník v areálu Městského stadionu

Úprava ulice Tyršova
Z h o t o v i t e l: firma COLAS CZ a. s. Praha
V  průběhu měsíce června byla dokončena 

pokládka silničních obrubníků a  pokračo-
vala pokládka zámkové dlažby ve  vjezdech 
a  na  chodnících po  obou stranách chodníku. 
Byla provedena úprava konstrukčního sou-
vrství na  komunikaci a  proběhlo osazení no-
vých dešťových vpustí na komunikaci.  Dokon-
čena je pokládka nového kabelového vedení 
včetně instalace lamp veřejného osvětlení. 

 Úprava ulice Tyršova pokračuje

Revitalizace sídliště Na Burse – 
úprava vnitrobloků
Z h o t o v i t e l: firma STRABAG a. s., Praha 
V měsíci červnu byly dokončeny drobné opra-
vy, došlo k instalaci laviček (celkem bylo insta-
lováno 8 nových laviček) a v polovině měsíce 
bylo hotové dílo předáno. Celkové náklady 
této etapy jsou 6 656 303 Kč s DPH.

Výsadba v ulici Pražská
Pracovníci Správy městských lesů Benátky nad 
Jizerou dokončili v měsíci červnu výsadbu by-
linek, trav a keřů v ulici Pražská. 

 Výsadba květin v ulici Pražská

Zabezpečování městské zeleně 
Z h o t o v i t e l: firma Treeclimbers s. r. o., Da-
niel Dolenský. Během měsíce června se nadále 
pokračovalo v zabezpečování městské zeleně. 
Na frekventovaných místech se prováděly dal-
ší bezpečnostní řezy – např. v prostoru Na Bur-
se, v ulici Pražská, v ulici Dražická apod.

 Bezpečnostní řezy na lípách v Dražické ulici

Podzámecký park
Údržba podzámeckého parku je díky svažitému 
terénu velmi náročná. Firma Lesáček s. r. o., která 
o podzámecký park pečuje, si poradí i se zaléváním 
ve svažitém terénu podzámeckého parku.

  Zálivka z cisterny

  Ruční zálivka

Divadelní představení  
na zámeckém nádvoří
V sobotu 19. 6. se na nádvoří benáteckého zám-
ku uskutečnilo večerní divadelní představení 
pod širým nebem Krás(k)a na scéně. V hlavní roli 
vystoupil Daniel Bambas, ostatní role ztvárnili 
herci Městského divadla Mladá Boleslav. Účast 
byla hojná i vzhledem k příjemnému letnímu ve-
čeru. Akci pořádalo Muzeum Benátecka, poboč-
ka Muzea Mladoboleslavska, p.  o., s  podporou 
Středočeského kraje. Velký dík patří vedení měs-
ta Benátky nad Jizerou za vzornou spolupráci.

Mgr. Monika Kolářová
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  Z divadelního představení Krás(k)a na scéně

Zdravotnictví
Nabídka očkování proti covid-19

ordinace mudr. kovaříkové nabízí možnost 
očkování proti Covid-19 vakcínou janssen.
Jedná se o jednodávkovou vakcínu. 
Doporučeno osobám starším 60 let.
Očkujeme i  neregistrované pacienty. Zájemci 
se mohou objednat na tel. 734 110 754.
ordinace mudr. karena ve Kbele oznamuje, 
že provádí očkování proti onemocnění Co-
vid-19 vakcínou moderna. Zájemci se mohou 
objednat na  tel. čísle 772  771  001. Nabíd-
ka platí i  pro občany, kteří nejsou pacienty 
MUDr. Karena.

odběrové místo pro testování  
na náměstí 17. listopadu

Odběrové místo pro testování Covid-19, ná-
městí 17. listopadu 503 v Benátkách nad Jize-
rou provádí:
PCR test na  Covid-19 s  certifikátem (CZ, EN, 
UKR), antigenní test s  potvrzením pro cestu 
do Chorvatska.
testovací centrum u stadionu uzavřeno
Vzhledem ke  zlepšování pandemické situace 
a snižujícímu se zájmu o testování bylo testo-
vací centrum U Stadionu uzavřeno.

ordinační doba mudr. kmentové  
červenec – srpen 2021

 1. 7. čtvrtek 8-10 nemocní 10-13 objednaní
 2. 7. pátek dovolená  
   (zástup v akutních!! případech Mudr. Kovaříková)
 5. 7. pondělí státní svátek
 6. 7. úterý státní svátek
 7. 7. středa 8-12 hod. nemocní
 8. 7. čtvrtek 8-10 hod. nemocní 10-13 objednaní
 9. 7. pátek 8-10 hod. nemocní 10-12 objednaní
 12. 7. pondělí 8-12 hod. nemocní
 13. 7. úterý 8-10 hod. nemocní 10-13 objednaní
 14. 7. středa 14-15 hod. nemocní 15-17 objednaní
 15. 7. čtvrtek 8-10 hod. nemocní 10-13 objednaní
 16. 7. pátek 8-10 hod. nemocní 10-12 objednaní
 19. 7. pondělí 8-12 hod. nemocní
 20. 7. úterý 8-10 hod. nemocní 10-13 objednaní
 21. 7. středa 8-10 hod. nemocní 10-12 objednaní
 22. 7. čtvrtek 8-10 hod. nemocní 10-13 objednaní
 23. 7. pátek 8-10 hod. nemocní 10-12 objednaní
 26. 7. pondělí 8-12 hod. nemocní
 27. 7. úterý 8-10 hod. nemocní 10-12 objednaní
 28. 7. středa 14-15 hod. nemocní 15-17 objednaní

 29. 7. čtvrtek 8-10 hod. nemocní 10-12 objednaní
 30. 7. pátek 8-10 hod. nemocní 10-12 objednaní
 2. 8. pondělí 8-12 hod. nemocní
 3. 8. úterý 8-10 hod. nemocní 10-12 objednaní
 4. 8. středa 14-15 hod. nemocní 15-17 objednaní
 5. 8. čtvrtek 8-10 hod. nemocní 10-12 objednaní
 6. 8. pátek 8-10 hod. nemocní 10-12 objednaní
 9. 8. pondělí 8-12 hod. nemocní
 10. 8. úterý 8-10 hod. nemocní 10-13 objednaní
 11. 8. středa 8-10 hod. nemocní 10-12 objednaní
 12. 8. čtvrtek 8-10 hod. nemocní 10-13 objednaní
 13. 8. pátek 8-10 hod. nemocní 10-12 objednaní
 16. 8. pondělí 8-12 hod. nemocní
 17. 8. úterý 8-10 hod. nemocní 10-13 objednaní
 18. 8. středa 14-15 hod. nemocní 15-17 objednaní
 19. 8. čtvrtek 8-10 hod. nemocní 10-13 objednaní
 20. 8. pátek 8-10 hod. nemocní 10-12 objednaní
 23. 8. – 3. 9. dovolená  
             (zástup Mudr. Kovaříková)
!!! po celé léto odběry 8 - 8:15 hod. po, út, čt, pá 
(na odběry se, prosím, objednávejte)!!!
!!! projděte si, prosím, léky a  objednejte si je 
NEŽ vám dojdou!!!
!!! poslední pacient bude ošetřen 30 min. před 
koncem pracovní doby!!!
Zastupující lékař ošetří pacienty v  akutních, 
náhle vzniklých potížích. Neprovádí: 
- závodní prohlídky
- výpisy ze zdravotní dokumentace
- předoperační vyšetření
- preventivní nebo vstupní prohlídky
- dlouhodobé potíže (s  těmi vám rádi pomů-
žeme my v naší ordinační době), proto se včas 
objednejte a  nenechávejte vše na  poslední 
chvíli – děkujeme.

Kolektiv ordinace MUDr. Kmentové

Správa sportovních zařízení
ssZ informuje

Koupaliště je v  plném provozu, bránami už 
prošlo víc jak 1  000 návštěvníků, bohužel, 
vzhledem k  vládním opatřením byla omeze-
ná kapacita pouze na  50 %. Od  1. 7. 2021 se 

tato kapacita zvyšuje na  75 %, takže na  kou-
paliště můžeme pustit maximálně 300 lidí na-
jednou. Aktuální informace, včetně platných 
epidemiologických opatření, naleznete vždy 
na  stránkách Správy sportovních zařízení –  
www.sszbenatky.cz
Nejen koupaliště, ale také Zimní stadion zaha-
juje provoz, a to od 10. 7. 2021. Led je možné 
si objednat on-line na  stránkách www.sszbe-
natky.cz
Parkování pro Koupaliště i  Zimní stadion je 
pod Zimním stadionem nebo u Letního stadi-
onu. vjezd nahoru ke koupališti / zimnímu 
stadionu není možný. 

Mgr. Martin Novák

otevírací doba koupaliště
 Kondiční plavání Plný provoz
Pondělí 8:45 – 9:45 hod. 10:00 – 20:00 hod.
Úterý 8:45 – 9:45 hod. 10:00 – 20:00 hod.
Středa 8:45 – 9:45 hod. 10:00 – 20:00 hod.
Čtvrtek 8:45 – 9:45 hod. 10:00 – 20:00 hod.
Pátek 8:45 – 9:45 hod. 10:00 – 20:00 hod.
Sobota 8:45 – 9:45 hod. 10:00 – 20:00 hod.
Neděle 8:45 – 9:45 hod. 10:00 – 20:00 hod.

vstupné na koupaliště
Dospělí   100 Kč
Děti do 15 let  60 Kč
Studenti (do 26 let, po předložení  
platného průkazu)  60 Kč
Senioři od 65 let a ZTP (po předložení  
platného průkazu)  60 Kč
Rodinné vstupné 1+2  180 Kč
Rodinné vstupné 1+3  240 Kč
Rodinné vstupné 2+1  220 Kč
Rodinné vstupné 2+2  270 Kč
Rodinné vstupné 2+3  330 Kč
Děti do 1 roku  zdarma
Kondiční plavání  20 Kč
Skupinové vstupné (20 dětí, pouze pro skupiny 
ubytované ve Sport penzionu): 1 000 Kč.
Školy města Benátky nad Jizerou v rámci výu-
ky: zdarma.
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Zš husovo NÁměstí
hodnocení školního roku z pohledu vedení školy

Školní rok 2020/2021 máme za sebou, vysvědčení jsou rozdaná a děti 
na prázdninách. 
Situace v průběhu roku nebyla pro nikoho jednoduchá a přinesla plno 
razantních změn do výuky i do životů nás všech. Většinu školního roku 
jsme strávili na distančním vzdělávání. Žáci a učitelé nemohli být spolu 
a  většinou se vídali pouze na  dálku. V  průběhu roku jsme upravovali 
systém distanční výuky tak, aby byla co nejvíce přijatelná pro co nejvíce 
žáků. Přesto po roce cítíme, že se „nůžky vzdělávání“ ještě více rozevřely. 
Na druhou stranu se rozvíjely u žáků i jiné kompetence než při prezenč-
ním vzdělávání (samostatnost, schopnost rozvrhnout si časový plán, 
práce s počítačem atd.). To, jaký vliv bude mít tento nestandardní rok 
na žáky, ukáže až čas.  
Po návratu žáků do škol jsme se rozhodli podporovat školy v přírodě, ex-
kurze a školní výlety, čehož využily všechny třídy. Podle reakcí dětí si všichni 
akce užili a všichni byli moc rádi, že mohou být spolu. Deváťáci stihli vodác-
ký kurz a připravili se na závěrečnou slavnost, která se moc povedla. 
V současné době máme kapacitu 480 žáků plně naplněnou a všechny 
místnosti obsazené. Od září otevíráme dvě první třídy a poprvé jsme 
museli uchazeče odmítat. V současné době pracujeme na navýšení ka-
pacity alespoň na 500 žáků, což situaci vyřeší pouze krátkodobě. Proto 
společně s městem Benátky nad Jizerou plánujeme rozšíření školy o no-
vou budovu, reprezentativní tělocvičny, školní jídelnu a atletický areál. 
Máme před sebou plno práce, ale zvyšující se zájem o naši školu nám 
napovídá, že děláme správně. 
Na závěr chceme všem popřát krásné prázdniny a pohodovou dovole-
nou. Odpočívejte, načerpejte dostatek energie, sportujte, pěstujte své 
koníčky. Hezké dny! 

Mgr. Zuzana Sovová, Mgr. Radek Dostál, Mgr. Václav Burkovec

školní slavnost
Tak je to tu znovu – z  maličkých, vyjukaných, hodňoučkých a  rozto-
milých prvňáčků jsou téměř dvoumetroví deváťáci, roztomilost se vy-
tratila, ale je tu místo ní rozhodnost, samostatnost (zatím ne u  všech 
na 100 %, ale to se dožene). Rozutečou se nám na střední školy a učiliš-
tě, začínají novou etapu svého života. Bylo tedy potřeba se s nimi pěkně 
rozloučit a i oni se chtěli rozloučit se svou základní školou.
29. června se konala tradiční školní slavnost. Programem nás provázeli 
báječní moderátoři Vítek Pachovský z 9. A a David Kazda z 9. B. Prvňáčci 
si přichystali pásmo písniček a pohádek a vystupovaly i gymnastky. De-
váťáci si secvičili zábavné scénky, cizojazyčnou písničku, demonstrovali 
za kratší školní týden a společně zazpívali závěrečnou píseň.
Během slavnosti se oceňovali nejšikovnější, nejaktivnější a  nejúspěš-
nější žáci školy (vědomostní olympiády, sportovní soutěže, eko výzvy, 
parlament atd). Deváťáci chtěli osobně poděkovat i všem učitelům, co 
je kdy učili, a samozřejmě rodičům.
Milí deváťáci. Devět let za vámi, celý život před vámi. Vykročte správnou 
nohou a někdy si na nás vzpomeňte. Hodně štěstí!

Mgr. Běla Burkovcová

 Tablo třídy 9. A

 Žáci 9. B na svém tablu

iQlandie liberec

 O pokusy nebyla nouze

Žáci 6. A  se v  pátek 
25.  6. vydali na  výlet 
do  vědeckého muzea 
s  interaktivními vzdě-
lávacími expozicemi 
v  Liberci. V  iQlandii si 
děti vyzkoušely pomo-
cí chytré zábavy mno-
ho ohromujících expe-
rimentů. V jedné z částí 
výstavy se děti sezná-
mily s  věcmi, které se 
donedávna používaly 
v  běžném životě 
a dnes již patří do pro-
padliště dějin jako 
např. mechanický psa-

cí stoj, manuální pokladní kasa, první počítačové hry apod. Zde si za po-
mocí pracovních listů potrápily své mozkové buňky, aby vůbec přišly 
na to, k čemu některé z exponátů sloužily. 
Součástí byla i  Science show s  mnoha poutavými pokusy především 
z fyziky a chemie. Zkušená lektorka, do úžasných pokusů s působivými 
výbuchy, zapojila i děti, které si odnesly velké zážitky. Děti se vrátily plny 
dojmů a společně si výlet všichni užili.

Mgr. Běla Burkovcová

 6. A v iQlandii

škola v přírodě 3. a a 3. B

 Dokonce jsme se projeli na koních - ponících

Ve  třetí třídě jsme se ko-
nečně dočkali a mohli vy-
razit na  školu v  přírodě. 
Týden od  14. do  18. 6. 
jsme strávili v  penzionu 
Mája v Josefově Dole.
Během týdne jsme toho 
stihli opravu hodně, měli 
jsme krásný výhled z  vy-
hlídky Čertovy kameny, 
užili si projížďku na koních 
v  Hraběticích a  poslední 
den vyrazili do  ZOO Libe-
rec. Díky hezkému počasí 
jsme se mohli i  ochladit 
v  přírodním koupališti 

a říčce Kamenici, kam vlezli opravdu jen ti nejotužilejší.
Celý pobyt jsme si moc užili.

Mgr. Jana Vonášková a Mgr. Jaroslava Pivničková

 Obě třídy pohromadě
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vodácký kurz 9. ročníků na sázavě
V úterý 8. 6. 2021 vyrazili deváťáci na závěrečný vodácký kurz na Sázavu. 
Po  cestě vlakem s  celou bagáží, jsme se rychle převlékli, seznámili s  in-
struktory, naložili batohy do doprovodného auta a připravili lodě na vodu. 
Po úvodní instruktáži o řízení lodi a bezpečnosti jsme se vrhli na vodu. 
Na někom bylo vidět, že je s pádlem a lodí kamarád. Někoho ze začátku 
ovládání lodě trošku trápilo, ale účelem kurzu bylo právě tohle se nau-
čit. První den jsme ukončili v  tábořišti v Českém Šternberku, postavili 
stany a čekala nás večeře. Další dny byly ve stejném tempu – ráno zbou-
rat stany, zabalit, naložit auto, přifouknout lodě, užívat si vodu, dojet 
do kempu, stany postavit, vybalit a pořád dokola. Během cesty na vodě 
jsme zvládli několik jezů – některé jsme sjeli, některé sešoupali a ně-
které jsme museli přetáhnout. Celá plavba byla doprovázena cákáním, 
házením do vody a potápěním lodí, které se nevyhnulo nikomu, včetně 
učitelů... Kdo neměl za  celý den vody dost, mohl se večer vyblbnout 
na paddleboardech, které měli instruktoři přibalené s sebou. 
Po čtyřech dnech jsme kurz ukončili a vyčerpaní (někteří na hraně sil) dojeli 
vlakem v pátek navečer domů. Na škole nám snad vzniká nová tradice, kdy 
deváťáci budou svůj poslední rok ve škole ukončovat vodáckým kurzem.

Mgr. Václav Burkovec

 Ahoooj!

  

 Na jezech to trochu drhlo a cákalo…

jednoduché stroje – projekt v 8.a a 8.B

 S kladkostrojem je to lehké jako pírko

Ve  čtvrtek 3. 6. 2021 
jsme si v rámci projektu 
zopakovali látku z fyziky 
ze sedmého ročníku – 
jednoduché stroje. Prak-
ticky jsme si ukázali 
a  všichni vyzkoušeli, jak 
funguje kladka volná 
a pevná, kladkostroj, jak 
nám pomáhá nakloně-
ná rovina. Zátěž jsme 
zvedali pomocí jedno- 
zvratné páky a pokouše-
li jsme se vyrovnat dvoj-
zvratnou páku. Pomocí 
sekerky jsme si ukázali, 
jak nám pomáhá klín. 
Vše jsme zaznamenávali 
do  pracovního listu, 
ve  kterém se nezapo-
mnělo ani na  šroub 
a kolo na hřídeli.

Mgr. Václav Burkovec

Pyžamový den v 6. a
Na přání žáků se 28. května ve třídě 6. A konal pyžamový den. Žáci do-
razili do školy v různém ležérním oblečení, především v pyžamech a žu-
panech, a vzbudili u ostatních žáků velkou pozornost. Bylo to příjemné 

zpestření pátečního, jinak obyčejného dne. Šesťáci si akci užili a těší se, 
že ji příští rok zopakují. Barbora Doušová

 6. A se chystá ke spánku

družina 
Děti se v naší družině rozhodně nenudí. Kromě každodenního progra-
mu jsme si pro děti připravili ještě pár neobvyklých akcí a projektů.
Začátkem května, když už k nám konečně dorazilo jaro, jsme ve školní 
družině udělali s dětmi takový malý experiment. Nakoupili jsme truh-
líky, zeminu, sazeničky, semínka, bylinky a květiny. Každá třída dostala 
k dispozici 3 truhlíky a žáci si mohli vybrat, co si do nich vysadí nebo 
vysejí. Pilně jsme zalévali a  je to tady. Ještě před prázdninami jsme 
ochutnali vlastní ředkvičky, kedlubny i jahody a od plotu se na nás ve-
sele smějí barevné květiny.
V pondělí 14. 6. jsme se s dětmi z první třídy vypravili na návštěvu Do-
mova U Anežky. Pro děti i dospělé byl připraven seznamovací program. 
Všichni jsme si společně zahráli několik her (puzzle, ochutnávka potra-
vin se zavřenýma očima, poznávání předmětů po hmatu). Velkým pře-
kvapením byla výborná svačina (panna cotta). Na závěr si děti odnesly 
omalovánky a pexesa. Akce se povedla a všichni se těšíme na další ná-
vštěvu po prázdninách.
V polovině června jsme ve družině dostali ještě jeden dárek v podobě 
koncertíku pod širým nebem. Přišla k nám paní učitelka ze ZUŠ v Benát-
kách. A nebyla sama. Přivedla s sebou žačku naší školy Adélku a hlavně 
– obě přinesly svou harfu. Děti ani nedutaly nejen při poslechu krátké 
skladby z oboru vážné hudby, zaujal je také popis nástroje a technika 
hraní. Na závěr paní harfenistka předvedla, jak hezky zní i  „obyčejné” 
písničky a všichni jsme si společně zazpívali.

Jana Černá

 Děti dělaly společnost benáteckým seniorům

 Koncert v družině
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ZÁkladNí školy

Zš PražskÁ
hodnocení školního roku 2020 – 2021

Na úvod je potřeba říci, že to nebyl jednoduchý školní rok. Ba co víc, byl to 
opravdu těžký rok.  A  to myslím jak pro naše žáky a  jejich rodiny, tak pro 
všechny pracovníky školy. Ačkoliv byl zahájen v řádném termínu tradičním 
slavnostním přivítáním nových žáků s účastí jejich patronů z  řad devátých 
ročníků k 1. 9. 2020, bylo nutné realizovat všechny potřebné kroky, které byly 
nezbytné pro uzavření předcházejícího školního roku. Vzhledem k délce trvá-
ní a rozsahu všech opatření, která souvisela s nepříznivým vývojem epidemic-
ké situace, bylo třeba uzavřít prodloužená klasifikačních období, která měla 
za cíl vytvořit příznivější podmínky žákům, kteří se s distančním vzděláváním 
vyrovnávali s obtížemi. Ještě důležitějším úkolem pak bylo narovnání obsa-
hu tematických plánů v předmětech, kde došlo k disproporcím mezi plánem 
a skutečností. Tato oblast byla sice kontrolována průběžně, ale v dané situaci 
nabyla ještě větší důležitosti. Proto i pro nový školní rok byl na úvodní peda-
gogické radě přijat Rámcový plán úkolů, ve kterém byly stanoveny postupy 
pro koordinaci učebních plánů v rámci jednotlivých ročníků i předmětů tak, 
aby vzniklé disproporce byly co nejmenší. Bylo postupováno v souladu s do-
poručeními školní inspekce i ministerstva školství a jsem rád, že mohu tvrdit, 
že se učební plány podařilo narovnat tak, že do vyšších ročníků bylo přesunu-
to pouze minimum neprobraného učiva. Daleko větší důraz byl pak kladen 
na upevnění a procvičení učiva z období distanční výuky z předcházejícího 
období, aby byla zajištěna návaznost mezi učivem v minulém a stávajícím 
školním roce. Kromě těchto aspektů bylo období distančního výuky využí-
váno i na vzdělávání pedagogů v oblastech využití interaktivní techniky pro 
rozvoj čtenářské, matematické a jazykové gramotnosti žáků.
Režim výchovně vzdělávacího procesu se v září ustálil na standardní rovině 
a bylo možné ho realizovat v plném rozsahu. Po zkušenostech z minulého 
roku, kdy byla škola i vedení zaskočena situací kolem distančního vzdělává-
ní, se podařilo zajistit dostatek interaktivní techniky pro vyučující a přede-
vším pětinásobně navýšit možnosti internetového připojení. A tato přípra-
va se vyplatila dříve, než jsme čekali.  Již po šesti týdnech pravidelné výuky 
byla zakázána prezenční výuka na obou stupních a bylo nařízeno tentokrát 
povinné distanční on-line vzdělávání. Přípravu jsme v žádném případě ne-
podcenili, ale jednoduché to nebylo ani tak. Tentokrát jsme se nepotýkali 
s problémy technického rázu, ale do popředí se dostávaly problémy spoje-
né se ztrátou některých zásadních prvků, které jsou pro naši práci nesmír-
ně důležité. Především vysoké nároky na samostatnost a osobní disciplínu 
při tomto přeci jen neosobním styku, ztráta některých mechanizmů běžně 
uplatňovaných ve třídách, absence pravidelných sociálních kontaktů, výpa-
dek tělesné výchovy, zákaz zpěvu - to je vzorek kritických bodů.  K tomu 
je třeba připočítat i ztrátu nedostatečně zakořeněných pracovních návyků 
a dovedností, spojených s přípravou potřeb na vyučování, plnění zadaných 
úkolů v daném čase, ale také i s rozvolněným denním režimem. Tady je po-
třeba zmínit a vysoce ocenit podíl práce rodičů, pro které to bylo neméně 
složité období a jejichž přispění bylo často enormní i při jejich vlastním pra-
covním vytížení, a to především v nejnižších ročnících. Celkově pak může-
me konstatovat, že s výjimkou jediného žáka, se podařilo do on-line výuky 
zapojit všechny děti, a to i díky technice, kterou škola mohla zapůjčit. 
S postupným uvolňováním, kdy se do škol vracely první a druhé ročníky, 
přes rotační nástup zbylých tříd prvního stupně, až k návratu všech žáků 
k 17. 5. 2021, se pro nás všechny stalo prioritou maximální utlumení všech 
negativních jevů, které s  sebou uplynulé období neslo. Důsledně jsme 
se řídili metodikou MŠMT, především v bodech o hodnocení a klasifikaci 
a velká pozornost byla věnována opakování a upevnění distančně vyučo-
vaných témat. Velká pozornost byla věnována i přípravě vycházejících žáků 
na přijímací zkoušky. Ale jako ve všech ostatních oblastech společenských 
vztahů, i tady byla předpokladem úspěchu oboustranná spolupráce. Bohu-
žel tam, kde se nezdařila, byly i výsledky slabší a problémy přetrvaly. Přesto 
jsem přesvědčen, že všechny překážky, které před nás školní rok postavil, se 
nám podařilo překonat a své žáky jsme na nový školní rok připravili dobře. 
Teď si už jen můžeme přát, aby se všechny zkušenosti z covidového roku 
staly minulostí a v tom příštím jsme se k nim nemuseli vracet.
Všem žákům, jejich rodinám i  všem svým spolupracovníkům přeji 
ve zdraví prožité prázdniny a v září klidný rozjezd nového školního roku.

Jan Novotný, ředitel školy
Závěrečná slavnost na Zš Pražská

Je 29. 6. a my  se loučíme s našimi deváťáky. Rok utekl jako voda, byl to 
rok těžký, neobvyklý  a náročný pro nás  všechny. Musíme jen doufat, že 
od září  bude zase vše jako roky předtím. 
Letošní slavnost byla určitě ovlivněna tím, že velmi málo času jsme strá-
vili ve  škole. I  tak jsme se snažili, aby se devítky mohly důstojně roz-
loučit se svými učiteli a  spolužáky. Myslím si, že se vše podařilo. Sice 
z obavy před nevypočitatelným počasím se slavnost uskutečnila v hale, 
ale i zde se vše povedlo a diváci mohli zhlédnout několik vystoupení 
a především rozloučení žáků tříd 9. A a 9. B, kteří si to určitě moc užili 
a zaslouží pochvalu za vystoupení, která si pro diváky připravili.

Mgr. Jana Nejedlá

  Zleva ředitel školy Mgr. Jan Novotný, starosta města  PhDr. Karel Bendl, 
od 1. 8. 2021 nový ředitel školy Mgr. Ladislav Bydžovský

 Žáci 1. A se svými kamarády - žáky 9. A

 Žáci z 9. B třídy se svými prvňáčky z 1. B

den otevřených dveří
Ve  středu 3. 6. se uskutečnil na  naší škole slibovaný Den otevřených 
dveří pro předškoláky a jejich rodiče. Slibovaný proto, že jsme do po-
slední chvíle nevěděli, zda nám vládní nařízení jeho uskutečnění umož-
ní. Jsme rádi, že se vše podařilo a předškoláci měli šanci se do školy po-
dívat, když už se nekonal klasický zápis do 1. tříd. 
Otevřeny byly obě budovy prvního stupně, kde čekaly na  děti paní 
učitelky se zajímavými úkoly. Doufáme, že kdo přišel, nelitoval a užil si 
spolu s námi příjemné odpoledne.
Na  všechny nové žáčky a  jejich rodiče se budeme těšit ve  středu 1. září 
na slavnostním zahájení nového školního roku. Přejeme všem krásné léto!

Mgr. Michaela Teplá
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den dětí 
Den dětí  v 1. C

Na Mezinárodní den dětí pro nás naši patroni z 9. B připravili zábav-
né dopoledne, abychom společně oslavili náš svátek. Ráno na  nás 
čekala stezka Olšinami až na  Loděnici. Po  cestě jsme plnili zábav-
né, vědomostní a sportovní úkoly. Na Loděnici jsme si pak společně 
upekli buřty, hráli volejbal a příjemně se bavili. Moc deváťákům dě-
kujeme! Třída 1. C

třída 1. B v jungli 

 V Jungli se děti vyřádily

Všichni jsme se těšili, 
až po  dlouhé době 
všech  omezení 
a  opatření budeme 
smět na nějakou mi-
moškolní aktivitu. 
Proto jsme rádi přija-
li pozvání paní Van-
dy Štěpánkové a 4. 6. 
jsme vyrazili do Jun-
gle. Tam jsme se 
pěkně vyřádili a užili 
si hezké sportovní 
dopoledne. 

J. Mouchová

 Žákům 1. B se odpoledne v Jungli líbilo

 Jeden z obrázků vytvořených prvňáčky z pobytu v Jungli

hledáme nejlepšího mladého chemika – předání cen

 Matěj Novák

Poslední týden letošního školní-
ho roku přišel balík pro Matěje 
Nováka, ve  kterém byla cena 
za velmi pěkné umístění (6. mís-
to ve Středočeském kraji) v sou-
těži. Celorepublikovou soutěž 
pořádala Masarykova střední 
škola chemická společně 
s  VŠCHT a  Svazem chemického 
průmyslu.
Matěj měl z  ceny upřímnou ra-
dost a své znalosti nadále využije 
při dalším studiu. Všichni mu pře-
jeme mnoho studijních i  osob-
ních úspěchů.

Mgr. Klára Rákosníková

Návštěva ze Zuš
První a druhé ročníky navštívil pan učitel MgA. Pavel Eret ze Základní 
umělecké školy v Benátkách nad Jizerou. Přinesl s sebou housle a se-
známil děti s  jejich skladbou, historií a  také se samotnou hrou na ně. 
Přehrál dětem lidové písně, jak klasicky, tak i v úpravách od hudebních 
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skladatelů. Také jsme si poslechli ukázku ze Čtvero ročních období 
od Antonia Vivaldi.  A na závěr umožnil dětem zahrát na malé housle, 
což se setkalo s velkým úspěchem! Dětem se návštěva moc líbila.

Za 1. a 2. ročníky Barbora Šurovská

  

  Do prvních a druhých tříd zavítal s houslemi MgA. Pavel Eret ze ZUŠ 
J. A. Bendy

Červnová nadílka v 6. B
Ačkoli máme ještě šest měsíců do  Vánoc, 6. B nadělovala již v  červnu.  
29. června jsme se byli rozloučit s paní učitelkou Janou Mouchovou, která 
byla jejich třídní úctyhodných 5 let. Dárků bylo požehnaně - děti pekly, zdo-
bily, své zážitky z 1. stupně zhmotnily do podoby výtvarné i literární. Své 
otisky palců daly (dobrovolně) na „strom života“ a zakoupily „klíč ke štěstí“. 

O den později měli být žáci těmi, kteří něco dostanou. Stali se majiteli vy-
svědčení za 2. pololetí 6. ročníku, ale zároveň se proměnili v dobré andě-
ly. Přišli s nápadem přispět finančně těm, které postihlo tornádo. Prvotní 
dohoda byla, že peníze, původně určené na nákup květiny nebo bonbo-
niéry pro třídní, přesunou do obálky v podobě hotovosti a tu věnují oby-

vatelům postižených moravských obcí. Nakonec se sešly květiny, dárky 
i peněžní příspěvek, který se vyšplhal na úžasných 4 455 Kč.
Díky, 6. B!

Základní škola 17. listopadu

Červen v Základní škole Benátky nad jizerou  
na nám. 17. listopadu

Mezinárodní den dětí 
Slavili jsme až 4. června. Nebyla to oslava ledajaká. Celé dopoledne 
jsme strávili na hřišti a na školní zahradě. Paní učitelky nám připravily 
den plný her. Zdolávali jsme překážky, plnili jsme úkoly, hráli jsme hry, 
soutěžili a pekli „buřty“. Na závěr byla sladká odměna.
MDD je dnem, kdy se po celém světě pro děti konají různé zábavné akce, 
hry nebo sportovní turnaje. Je třeba upozornit na práva a potřeby dětí, se 
kterými je v dnešní době často jednáno jako s dospělými. Jedním ze smyslů 
Mezinárodního dne dětí je, že rodina by měla být pohromadě a věnovat se 
sama sobě. Přece všichni známe přísloví „Kdo si hraje – nezlobí.“

 Oslava Mezinárodního dne dětí se vydařila

Canisterapie

 Canisterapie přispívá ke zlepšení kvality života

V úterý 22. 6. nás opět 
navštívila Martina Hol-
manová z  Nadačního 
fondu Canisterapie se 
psy Kvídem a Snooky. 
Kvído byl u  nás po-
prvé. Nejdřív nám 
ukázal, co všechno 
umí. A  že toho uměl! 
Našel klíče, vyčenichal 
ukryté pamlsky, válel 
sudy, a  se svou panič-
kou nám předvedli psí 
sport - agility.
Snooky u nás není po-

prvé. Už to tady zná. Je moc trpělivá. Nechá se drbat, hladit, česat, válí 
se s  námi, panáčkuje, štěká na  povel, podává nám packu, skáče přes 
překážky a podlézá je.
Psi jsou s jejich paničkami prostě úžasní. Jen se někdy divíme, co všech-
no si od nás nechají líbit. Tak jim posíláme „Pac a pusu na čenich“.
Cílem návštěv pejsků u nás ve škole je zlepšit kvalitu života dětí s různý-
mi druhy postižení. Kombinace canisterapeutického psa a  integračních 
pomůcek zlepšuje jemnou a hrubou motoriku dětí, jejich hybnost, ko-
munikační schopnosti, nácvik logopedie, trénování paměti a spolupráci 
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s  jinými dětmi. Díky kontaktu dětí s  canisterapeutickým psem dochází 
ke zlepšení jejich komunikace s okolím, snazšímu navazování společen-
ských vztahů, zvýšení důvěry a sebevědomí. Pomocí interakce mezi dí-
tětem a canisterapeutickým psem dochází ke zvýšení soustředění, zklid-
nění organismu (pomocí polohování) a snadnějšímu kontaktu s okolím.

Těšíme se na prázdniny
Všechny děti se už nemůžou dočkat zasloužených prázdnin. Proto 
si naše děti zkrátily „těšení“ opékáním buřtů na školní zahradě. Oheň 
a buřty k prázdninám patří. Co dalšího děti o prázdninách zažijí, si po-
víme v září.
Celý pedagogický sbor přeje všem žákům a  jejich rodinám  krásné 
prožití letních prázdnin, odpočinku a pěkných zážitků. Prostě přejeme 
všem krásné, pohodové, slunečné dovolenkové dny.
Ve škole se po hlavních prázdninách uvidíme ve středu 1. září.

Pedagogové školy

 Těšíme se na prázdniny

Základní škola Otevřeno
Čas pro přijetí vlastní odpovědnosti

Výjimečný školní rok pomalu končí. Byl to transformační rok. Každého 
přiměl něco změnit. Když už nic jiného, tak alespoň názor na to, že ne-
existují jistoty, které nám dovolí nepřevzít odpovědnost. Sami za sebe, 
za  své prožívání, jednání. V  naprosto nové situaci a  ve  změti informa-
cí jsme jako Odysseus proplouvali mezi Skyllou a  Charybdou. V  řec-
kých bájích to byly mořské příšery, v našich časech to je odpovědnost 
za dodržování mnohdy oprávněných, přesto omezujících hygienických 
nařízení na jedné straně a odpovědná snaha za udržení podmínek pro 
„žitelně” strávený čas (třeba) ve škole, ponechání si možnosti přemýšlení 
zdravým selským rozumem i odpovědné hájení nedotknutelnosti práv 
na „různé svobody” na straně druhé.

 Třetí trojročí na Jizeře

Přijetí odpovědnosti od  nás vyžadovalo neustálé vyhodnocování 
vstupních informací i  vnímání podprahových vjemů, hledání rovno-
váhy mezi krajnostmi, hledání a nalézání zlaté střední cesty. V prostředí 
školy to znamenalo „ukrýt“ děti pod roušku jen po nezbytnou dobu a ji-
nak jim zaručit možnost volně dýchat. Přijmout odpovědnost zname-
nalo ponechat děti před monitorem počítače v rámci distanční výuky 
jen po vskutku užitečnou dobu a odvážně i s rozvahou umožnit dětem 
nějakou alternativní formu sociálního kontaktu. Přijetí zodpovědnosti 
znamenalo také ještě více promýšlet, jaký užitek má pro žáky zvolený 
obsah učiva, zda je to učení jen  „pro školu“, aby byly alibisticky splněny 
očekávané výstupy, nebo zda je to také učení „pro život”, jehož důleži-
tost není tradovaná a na první pohled zřejmá.

Ano, doba právě končícího školního roku od nás vyžaduje uplatnit opět 
poněkud pozapomenuté lidské vlastnosti - odvahu, rozvahu i důvěru. 
Odvahu přijímat určitou míru zdravého rizika za svá rozhodnutí. Rozva-
hu, aby člověk nejednal v emocích, ve strachu, na základě jednostran-
ného vidění. A důvěru, že vše se děje ve prospěch nás, našeho poznání, 
důvěru v příznivý průběh našeho „života běhu“. Jen díky tomu můžeme 
získat nové zkušenosti a dovednosti, abychom obstáli v tomto „novém 
světě“ - světě trvalých změn…
Přeji dětem i nám dospělým klidné slunečné i vlahé léto v plné vlastní síle.
Za všechny z Otevřena

Mgr. Jindřich Monček, ředitel školy
sprint v cílové rovince

Závěr školního roku, hezké počasí a polevující vládní epidemiologická 
opatření. To vše umožňuje realizaci velkého množství společných ak-
tivit. V červnu jsme prožili společný čas na  různých výjezdech - první 
trojročí na  škole v  přírodě v  Jabkenicích, druhé trojročí v  ekocentru 
Chaloupky, třetí trojročí na Jizeře a také na tábořišti Zábrdka na „indián-
ském táboře”, výlety na „únikovku” do Prahy, do kravína v Dolním Slivně, 
do dražického kostela, na benáteckou Loděnici, do městského bazénu 
i do městského muzea. Přivítali jsme ve škole budoucí prvňáčky, kteří 
se prvně mohli potkat s budoucími spolužáky z vyšších ročníků. Závěr 
roku jsme oslavili společným setkáním, obohaceným divadlem souro-
zenců Marčíků „Já to jsem” a kapelou Ajfrband. 

Kateřina Fajfrová
  

 Vlevo: Odpoledne s budoucími prvňáčky
 Vpravo: Učíme se střílet z luku na tábořišti Zábrdka

  

 V muzeu v Benátkách nad Jizerou  Roháč z Jabkenic

 Škola v přírodě dětí z prvního až třetího ročníku
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 Na návštěvě na statku  V dražickém kostele

 V muzeu v Benátkách nad Jizerou

Mateřská škola města
Červen v mš města Benátky nad jizerou

Další měsíc za námi, ale teď je to jiné - tenhle měsíc je poslední ve škol-
ním roce a my máme před sebou dva měsíce prázdnin: „HURÁÁÁÁ“!
Musíme přiznat, že jsme si opravdu poslední měsíc užili naplno.  Hned 1. 6. byla 
velká veselice na MDD, sešli jsme se na zahradě MŠ Jizerka v hojném počtu. 
Děti soutěžily v plném nasazení a za to si odnesly balíček sladkostí  s překvape-
ním!!! Další dny byly doslova a do písmene směřovány k předškolním dětem – 
šerpování, kdy děti byly slavnostně označené jako „předškoláci“, dále celodenní 
výlet do ZOOPARKU DOKSY zakončený  na VRCHU BĚLÁ a mezi další akce, která 
byla pro předškoláky, byl „SOUD MŠ“, kde děti byly „odsouzeny“ do první třídy. 
Chceme jen připomenout, že za normálních podmínek školního roku by výlet 
absolvovaly všechny naše dětičky, takže si budeme držet palečky, aby nás už 
nic ošklivého nepotkalo a mohly jsme jezdit po výletech!!!
 „HURÁÁÁ NA PRÁZDNINY“ byla poslední akce pro všechny děti na za-
hradě MŠ Jizerka. Děti si užily odpoledne plné soutěží a odměnou bylo 
překvapení z tomboly, opékání buřtíků atd. Tak snad jsme si závěr škol-
ního roku užili pro spokojenost všech, kdy nám počasí na 100 % přálo!!!
Přesto v úplném závěru předškoláci „STATEČŇÁCI“  ještě odjeli na ozdrav-
ný pobyt do Krkonoš a prázdniny zahájili přímo 1. 7. svým návratem. Tak 
co dodat na  závěr? Užijte si krásné prázdniny, naberte síly do  dalšího  
školního roku, ať se ve zdraví všichni sejdeme! TAK AHOOOOJ!!!

Kolektiv MŠ
akce hurá prázdniny

 Hurá, prázdniny

  

 ...asi kouzelný kamínek  Trefím se?

  

 Chytit rybičku není snadné  Který si mám vybrat?

  

 Copak asi děti kreslí?  Umíte také skákat v pytli?

 Vše jsme splnili...

takový byl dětský den 1. 6. 2021 v benátecké mš
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loučení předškoláků - šerpování 8. a 9. 6.

Městské centrum komplexní péče
Červnové společné akce v měckP

Běh pro zdraví
V sobotu dne 5. června v dopoledních hodinách jsme se s klienty 
zúčastnili akce s  názvem „Běh pro zdraví“, kterou pořádal TJ Sokol 
Benátky nad Jizerou. Byli jsme mile překvapeni zájmem klientů. 
V  devět hodin jsme po  odstartování vyrazili s  klienty malou pro-
cházkou okolo Husova náměstí. V cíli jsme byli obdarováni diplomy 
a  fidorkovou medailí. Skvělou atmosféru v  příjemné společnosti 
nám doplnilo krásné počasí. Výtěžek z  této akce, v  celkové částce 
9 535 Kč, darovala organizace zaměstnancům MěCKP jako odměnu 
a  poděkování za  jejich obětavou a  zodpovědnou práci v  průběhu 
velmi náročného období v  souvislosti s  pandemií covid-19. Velmi 
děkujeme.

Zábavné sportovní odpoledne
V  úterý 15. 6. 2021 jsme si konečně užili krásné slunečné odpoledne 
ve  venkovních prostorech našeho zařízení v  pojetí „Sportovních her“. 
Zahájili jsme tuto akci slovem pana faráře Marka Miškovského za do-
provodu ctěné návštěvy našich bývalých ředitelek a  zaměstnankyň. 
Hned úvodem jsme jako první bod odpoledne pokřtili stolní tenis a zá-
věsné dřevěné kuželky, které na tuto akci zapůjčila organizace Můžeme 
pomoci – J. F. 2020 z. ú. Také bychom této organizaci rádi poděkovali 
jménem našich klientů za pohoštění ve formě ovoce a místní sodovkár-
ně Beneta za vody a limonády. 
Klienti byli rozděleni do  šesti soutěžních týmů a  postupně plnili 
zadané disciplíny, shazovali ruské kuželky, poznávali známá mís-
ta České republiky, házeli do koše míčem, doplňovali názvy filmů 
a ti zdatní si zahráli stolní tenis. Za svoje sportovní výkony klienti 
obdrželi z rukou paní ředitelky Moniky Megličové dárkové balíčky. 
Všichni se úžasně bavili za  hudebního doprovodu pana Romana 
Pavlíka. Mnozí i přes všechny handicapy se snažili tancovat a zpívat 
co se dá. 

Návštěva Zdravotních klaunů
V parném pátečním odpoledni 18. června nás přišla navštívit dvojice 
klaunů zastupující organizaci Zdravotní klaun. Jejich práce spočívá 
především v  tom, vykouzlit úsměvy na  tvářích dětských i  dospě-
lých pacientů v  nemocnicích a  klientů různých sociálních zařízení. 
Za  maskou klaunského nosu je snadnější dokázat rozesmát malé 
i velké v  jejich těžkém životním trápení. Svým bezprostředním hu-
morem, vtipnými reakcemi na situaci a laskavým přístupem si rázem 
získali srdce našich nemohoucích klientů. Jejich oči hořely zvědavos-
tí, jakou šaškárnu dvojice předvede. Klauni velmi snadno vykouzlili 
úsměvy v jejich tvářích a za doprovodu ukulele si společně zazpívali 
známé písně. Velmi dojemně na nás zapůsobilo, když skoro neslyšící 
babička si začala podupávat nohou při tónech jí povědomé písnič-
ky. Děkujeme moc za  veselé odpoledne, na  které budeme dlouho 
vzpomínat. 
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Harfový koncert
Dne 23. 6. k nám zavítala charismatická, talentovaná, krásná, umělkyně, har-
fistka Katarína Šefčíková. Náš sál byl zaplněn natěšenými klienty, kteří se těšili 
na krásný zvuk královského nástroje. V úvodu nám paní Katarína řekla něco 
o sobě a své kariéře. Klienti pokládali zvídavé otázky, kde jsme se dozvěděli, 
že na harfu hraje již 30 let a cvičí denně dvě až tři hodiny. Tento krásně znějící 
nástroj se jí stal osudovým.  Když se rozeznělo 47 andělských strun, všichni se 
usmívali a poslouchali tóny uvolnění, zklidnění mysli a harmonie duše. Zazně-
ly známé melodie Petra Maláska staršího, úryvky z Mozartova hudebního díla 
a filmové balady. Paní harfistka poutavě vyprávěla o historii harfy a také jsme 
se dozvěděli, že tento hudební nástroj vymyslel Čech, který působil ve Francii. 
Svým zvukem se harfa řadí k hudebním nástrojům, které mají nejvyšší blaho-
dárné účinky, vibrace klidu, čistoty, a to i z hlediska umělecké a léčivé muziko-
terapie pro člověka. Po prožitém uměleckém zážitku klienti srdečně děkovali 
za krásné pohlazení na duši a odcházeli s úsměvy ve tvářích. 

Tým aktivizačních pracovnic MěCKP

  Paní Lenka Knížová (vpravo) předává výtěžek za TJ Sokol Benátky nad Jizerou

 Sportovní odpoledne

 Zdravotní klauni přišli potěšit paní Květuši Klímovou

  

 Vlevo: zdravotní klauni u paní Bohumily Kůželkové
  Vpravo: harfistka paní Katarína Šefčíková seznamuje klienty s hudeb-
ním nástrojem

 Klienti při poslechu harfy a poutavém vyprávění

 Běh pro zdraví

 Posezení po sportovním odpoledni s bývalými kolegyněmi
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Základní umělecká škola J. A. Bendy
školní rok s covidem v Zuš

Letošní školní rok byl po všech stránkách asi nejnáročnějším obdobím 
ve školství od dob Marie Terezie. Mnozí učitelé byli vystaveni náročné-
mu souboji s technikou, rodiče pak museli obstát jako domácí učitelé, 
kuchaři, museli zaměstnat děti v době volna a zároveň zvládat svou prá-
ci, a to vše omezeni na hranice svých bytů. 
Aby toho nebylo málo, pravidelně se s žáky spojovali učitelé tance, 
výtvarky, dramaťáku, zpěvu nebo hry na hudební nástroje. Pro učitele 
to však byl také těžký oříšek vysvětlit žákům, jak mají držet nástroj, 
který prst a kam mají umístit na hmatníku, či jak našpulit rty, aby se 
ozval hezký tón u dechových nástrojů. Abych se ještě zastavil u těch 
hezkých tónů, zvuk linoucí se z počítače mnohdy nepřipomínal žád-
ný hudební nástroj, leckdy se ozýval opožděně nebo vůbec, o kvalitě 
přeneseného obrazu se raději ani zmiňovat nebudu.
Je obdivuhodné, že se za  této bojové situace podařilo učitelům 
připravit žáky na  tři absolventské koncerty, jeden koncert taneční 
a většina dětí také vystoupila na koncertech třídních. Výkony na ab-
solventských koncertech byly velmi zdařilé a žáci důstojně zakončili 
sedmileté snažení. Většina z nich projevila zájem pokračovat i v dru-
hém stupni studia. 
Na závěr nám dovolte vyjádřit uznání všem učitelům, rodičům i dětem. 
Děkujeme!  MK

  1. absolventský večer se konal 10. června (čtvrtá zprava ředitelka ZUŠ 
J. A. Bendy Jana Czikraiová)

 2. absolventský večer se uskutečnil 14. června

 3. absolventský večer 23. června

  Večer tanečního oboru 21. června - děti předaly kytičky svým učitelkám, 
paní Lence Kudlové (na snímku) a Jitce Holečkové

Kruh přátel umění

hudební léto v Benátkách pokračuje vystoupením  
Bennewitzova kvarteta

Po skvělých koncertech Martina Kasíka 2. června a Lenky Torgersen s Ha-
nou Flekovou a Janem Krejčou v pořadu Stylus phantasticus 21. 6. pokra-
čuje benátecké hudební léto Kruhu přátel umění ve čtvrtek 29. července 
koncertem dnes již evropsky proslulého Bennewitzova kvarteta.
Houslisté Jakub Fišer a Štěpán Ježek, violista Jiří Pinkas a violoncellista 
Štěpán Doležal svůj benátecký koncert zahájí úpravou tří chorálů z Vá-
nočního oratoria  Johanna Sebastiana Bacha pro smyčcové kvarteto. 
Následovat bude skladba zakladatele a největšího mistra tohoto žánru, 
Franze Josepha Haydna, jeho kvartet G dur op. 17 č. 5. Do  přestávky 
ještě uslyšíme Smyčcový kvartet F dur op. 41 č. 2  Roberta Schuman-
na. Druhou část večera zaplní jeden z pozdních kvartetů Ludwiga van 
Beethovena, kvartet F dur op. 135.
Koncert Bennewitzova kvarteta začíná ve  čtvrtek 29. července o  půl 
osmé v malém sále Záložny v Nových Benátkách, vstup z náměstí.

Luboomír Filipec
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Městská knihovna

19. 7. - 13. 8. 2021
městskÁ kNihovNa Pro veŘejNost uZavŘeNa

jarní výtvarná výzva – ocenění
Velmi tímto děkujeme všem zúčastněným „kreativcům“ za krásné ob-
rázky s  jarní tématikou. Výtvarné práce pomohly v této nelehké době 
oživit plakátovací plochy v našem městě pozitivní energií! 
Některé rodiny posílaly obrázky opakovaně. Městská knihovna Benátky 
nad Jizerou se proto rozhodla ocenit jejich úsilí. Ta nejaktivnější rodina 
poslala celkem 11 překrásných detailně vypracovaných prací. Odmě-
nou pro dětské „malíře“ pozitivních obrázků budou převážně výtvarné 
a psací pomůcky, nechť může být jejich kreativita dále rozvíjena…
Kompletní fotogalerii všech obrázků najdete na:
www.benatky.cz/mesto/knihovna/fotogalerie

 Odměny pro nejaktivnější rodinu

 Jedna z plakátovacích „pozitivních“ ploch

 Každý účastník jarní výzvy obdrží malou odměnu

  Některé obrázky byly doslova detailně vypracovaná umělecká díla - 
autoři: Eliška a Anežka Nováčkovy 

knižní novinky
Vážení čtenáři,
do červencové rubriky Knižní novinky jsme vybrali titul „Babička“ od Ire-
ny Obermannové. Jedná se o  román pro ženy, o kterém se říká, že je 
to návrat k „původní Obermannové“, autorce bestseleru „Deník šílené 
manželky“. „Babičkou“ se spisovatelka vrací ke sdílení silných ženských 
emocí, k pocitům a prožitkům, o kterých se ve společnosti příliš nemlu-
ví, a také k odkazu Boženy Němcové. V knížce sledujeme nevšední ži-
votní příběh autorčiny matky – Aňuty. Zároveň je nám představováno 
babičkovství jako nová podoba lásky, kterou poznáme a prožíváme až 
s příchodem dětí našich dětí. Knihou rezonují témata stárnutí, mládnu-
tí, lásky i smrti, to vše v aktuální atmosféře pandemie.
V knihovním fondu MěK Benátky nad Jizerou jsou zapsány i další nové 
tituly jako např. „Hrubý pytel, hrubá záplata“ (Petr Hudský), „Francouz-
ský manžel“ (Klára Janečková), „Bratrstvo růžového kříže“ (Jan Bauer), 
„Sestry“ (Kamila Hladká), „Ztracené střípky“ (Tim Weaver), „Čokoládov-
na“ (Maria Nikolai), „Její konec“ (Shari Lapena).
Přejeme příjemný čas prázdnin a dovolených. MěK

MO ČRS Benátky nad Jizerou
rybářské závody dětí

Poslední květnovou neděli se uskutečnily veřejné závody dětí v rybo-
lovu na udici, konané v Olšinách na Křemeně v Benátkách nad Jizerou. 
Závody byly pod patronací místních rybářů Českého rybářského svazu 
Benátky nad Jizerou.
Jako obvykle závody startovaly v 7 hodin ráno, od 6 hodin se závodníci 
mohli registrovat a losovali si svá stanoviště. Závody probíhaly ve dvou 
kolech, tzn. že cca po dvou hodinách došlo ke změně stanoviště a zá-
vodníci tak mohli prokázat své umění na  odlišných rybolovných mís-
tech. Po  vylosování stanoviště obdržel každý závodník úlovkový list 
a balíček s občerstvením.  I přes brzké ranní hodiny dorazilo 21 závodní-
ků. Nejmladšímu účastníkovi byly pouhé tři roky.

 Nejmladší účastník

Závodníci byli hodnoceni podle množství dosažených bodů, kdy 1 cm 
ulovené ryby = 1 bod. Ouklej obecná byla ohodnocena jedním bodem, 
bez zřetele na její velikost. Většina závodníků zvolila rybolovnou tech-
niku „na plavanou“, známou spíše jako chytání na splávek, ale našli se 
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i tací, kteří zvolili lov na těžko. Na závodníky během závodu dohlíželo 
několik rozhodčích, kteří ulovené ryby měřili a  zapisovali do  úlovko-
vých listů, následně ulovené ryby šetrně vraceli zpátky do vody. 
V 11 hodin byly závody ukončeny, všechny výsledky sečteny a vyhod-
noceny.  Největší ulovenou rybu, kapra 52 cm, se podařilo ulovit Jindro-
vi Štěpánovi technikou na plavanou. 
Umístění závodníků: 1. Jakub Troskovič (1 168 bodů), 2. Jindřich Štěpán 
(920 bodů), 3. Nela Palánová (548 bodů), 4. Jakub Olbrich (493 bodů), 
5. Kája Palánová (464 bodů), 6. Karolína Bláhová (371 bodů), 7. Petr Olb-
rich (265 bodů).
Všichni účastníci byli odměněni krásnými cenami, které se jim budou 
hodit v další rybářské kariéře. Během závodů se podařilo ulovit nespo-
čet kaprů, línů, plotic, cejnů, perlínů a ouklejí. Doufáme, že se závodní-
kům závody líbily a příští rok opět dorazí. Nakonec nesmíme zapome-
nout na poděkování všem, kteří se podíleli na organizaci a poklidném 
průběhu závodů. 

Petrův Zdar, MO ČRS Benátky nad Jizerou
  

  Vlevo: Stupně vítězů - zleva:  3. místo Nela Palánová, 1. místo Jakub 
Troskovič, 2. místo Jindřich Štěpán

 Vpravo: Radost z úlovku

Muzeum Benátecka
Možná některé z vás překvapí, že Muzeum Benátecka disponuje i svou 
vlastní knihovnou. Tato knihovna však nefunguje jako běžné městské 
knihovny. Slouží především pro badatelské účely, a je tedy částečně pří-
stupná i veřejnosti. Čtenář si však nemůže vzít knížku s sebou domů, ale 
může ji studovat pouze prezenčně v muzeu.
Knihovna v  sobě momentálně skrývá 11  545 zaevidovaných publika-
cí, které nám pomáhají s  odkrytím tajemství našich sbírek a  souvisejí 
s mladoboleslavským regionem. Najdou se zde však i všeobecné pub-
likace z mnoha různých oborů. Jednotlivé knihy se k nám dostaly buď 
darem, nebo koupí. Knihovna se pravidelně doplňuje o novou literatu-
ru a  periodika. Dříve se muzea prezentovala jako vlastivědná a  plnila 
funkci studijních středisek, z  tohoto důvodu se začaly budovat v mu-
zeích rozsáhlé knihovny plné odborné literatury a literatury zaměřující 
se na daný region.
V muzejních knihovnách se nacházejí knihy sbírkové nebo studijní po-
vahy. Mezi knihy studijní povahy patří například publikace o  vedení 
knihovny, různé odborné publikace, časopisy, encyklopedie a slovníky. 
Naše muzejní knihovna vlastní také díla z  rozličných vědních oborů, 
jako je zoologie, botanika, mineralogie, archeologie, historie, dějiny 
umění aj. Tyto publikace nemusejí přímo souviset s  naším regionem, 
ale jsou základem pro zpracování našich sbírek. Mezi knihy sbírkové po-
vahy patří knihy, které mají buď určitou hodnotu pro muzeum, anebo 
patří mezi staré tisky. Tyto knihy se nepůjčují jako běžné studijní kni-
hy, jelikož se s nimi musí zacházet opatrně, aby se uchovaly co nejdéle 
a v tom nejlepším stavu.
V  naší knihovně se nacházejí i  některé staré tisky. Jedná se například 
o kroniky, které jsou svým obsahem považovány za jedny z nejdůleži-
tějších pramenů pro poznání naší historie. Kroniky jsou psány chrono-
logicky a dělí se podle obsahu. Existují světové kroniky, které popisují 
historii lidstva od stvoření světa po autorovu současnost. Nejčastějším 
typem kronik jsou kroniky národní vyprávějící dějiny určitého národa. 
Na našem území je nejznámější kronikou tohoto typu Kronika Kosmo-
va. V  muzejní knihovně se ovšem nachází další velmi známá národní 
kronika, a to Kronika česká od Václava Hájka z Libočan z roku 1541. Kro-
nika pojednává o  historii Čech od  příchodu Čechů na  naše území až 
po rok 1526, kdy byl korunován Ferdinand I. Habsburský. Ačkoliv Háj-
kova kronika obsahuje několik nepřesností, stala se díky svému zpra-
cování inspirací a vzorem pro další kronikářská díla. Zajímavostí kroniky 

také je, že byla napsána již roku 1539, ale kvůli přísné cenzuře a velkým 
finančním nákladům (kronika je dosti obsáhlá) ji bylo možné plně vydat 
až roku 1543. Kronika kromě textu obsahuje také cca 150 dřevořezů, 
které se vztahují k jednotlivým textovým pasážím. Je na nich zobrazena 
intronizace či pohřeb panovníka nebo se často jedná o neutrální přírod-
ní motivy. Hájkova Kronika česká v benáteckém muzeu je v poměrně 
dobrém stavu, až na první a poslední složky, které jsou zčásti poškoze-
né. Nejedná se však o původní tisk z roku 1541, ale o jeho reprint z roku 
1819.
Kroniky se mohou vztahovat i k určité lokalitě či instituci. Mezi takové 
patří kroniky městské, které se zabývají historií měst. V muzejní knihov-
ně se ve velmi dobrém stavu nachází kronika Jana Floriána Hammer-
schmidta z  roku 1723. Kroniku autor sepsal k  jubilejní oslavě tisíc let 
od založení města Prahy a nese zkráceně název Gloria Pragensis (Dějiny 
pražské). Jan Florián Hammerschmidt žil mezi lety 1652–1735 a působil 
jako duchovní, kněz a farář v týnském chrámu. Ačkoli to může být podle 
jména zavádějící, Jan Florián Hammerschmidt byl Čech a hrdě se k češ-
ství hlásil. Svá díla psal výhradně česky a latinsky, nikoliv německy, jak 
tomu bylo v dané době zvykem. Historia Pragensis je psána latinským 
jazykem. Na levé části předsádky kroniky umístěné v našem muzeu se 
nachází věnování od pana Hanse, zaměstnance okresního úřadu, který 
kroniku věnoval zdejšímu děkanovi v roce 1878.

Kristýna Číhová, knihovnice Muzea Benátecka
Vysvětlivky:
Složka – vzniká po složení několika papírů (archů) k sobě. Tyto potištěné 
složky se svázaly k sobě, a vznikl tak knižní blok.
Reprint – nové vydání knihy, ovšem v nezměněné podobě. S původním vy-
dáním se tedy shodují obsahem i formou.

  

 Vlevo: Poničená titulní strana Kroniky české Václava Hájka z Libočan
  Vpravo: Stránka z Hájkovy Kroniky. Dřevořez zobrazující bitvu na Mo-
ravském poli mezi Rudolfem Habsburským a Přemyslem Otakarem II.

  

 Vlevo: Kronika Dějiny pražské od Jana Floriána Hammerschmidta (1723)
  Vpravo: Věnování nalezeno v muzejní kronice Jana Floriána Hammer-
schmidta

Dopisy 

v z p o m í n k a
Dne 22. 7. 2021 uplyne rok od úmrtí naší milované  

maminky, babičky a prababičky, paní
Jarmily Weissové.

Stále se smutkem vzpomínají dcery Jarmila a Dana s rodinami.
Kdo jste ji znali, vzpomeňte si na ni s námi.
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Klub Loděnice
Pátek 16. 7. 2021 Pokáč, Jakub Děkan, Čadek 

Vstup do areálu od 18:00 hodin, start 20:00 hodin, vstupné 350 Kč / 420 Kč
Pátek 30. 7. 2021 TG Fest 

Marpo vs IronKap box (Odveta století)
Beerpong Tetování

Kapely: Limbo Planet, Vohnout, IronKap + Partyboi
Start: 13:00 hodin, vstup: 899 Kč oba dny 

Sobota 31. 7. 2021, TG Fest
Fitness Challenge (shyby contest)

Barmanství s partyboiem
Beseda s Kapelou Stand Up Show

Kapely: Stellarz, Marpo & TroubleGang Main Show
Start: 13:00 hodin, vstup: 899 Kč oba dny 

Pátek 6. 8. 2021, EX05, Turbo 40 let
Vstup do areálu 18:00 hodin, start: 20:00 hodin, vstup: 300 Kč / 350 Kč

Pátek 15. 8. 2021, Richard Krajčo, Nikolaos Grigoriadis
Vstup v 18:00 hodin, start ve 20:00 hodin, vstup: 400 Kč / 470 Kč

sPoleČeNskÁ NaBídka
 17. 7. 2021, 13:00 hodin, 

Benátecký střevíc, Kulturní 
a vzdělávací centrum Záložna – 
velký sál. Organizátor: Občanské 
sdružení ROMANO LAV

 21. 7. 2021 – 24. 7. 2021, 
21:15 hodin, kinematograf 
bratří Čadíků, večerní promítá-
ní na Husově náměstí. Organizá-
tor: město Benátky nad Jizerou

 29. 7. 2021, 19:30 hodin, 
koncert kPu - Bennewitzovo 
kvarteto, Kulturní a  vzdělávací 
centrum Záložna – malý sál. Orga-
nizátor: město Benátky nad Jize-
rou a KPU Benátky nad Jizerou

 14. 8. 2021, 10:00 hodin, 
turnaj v  mini-kopané, areál 
TJ -3UMG. Organizátor: Občan-
ské sdružení Romano lav 
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Zahrada Alisse 
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Kontakt:  775209415 ,  ������������������� 

emai:  zahrada-alisse@seznam.cz 

ZAHRADNICKÉ SLUŽBY
Květinové aranžmá pro vaši terasu, bal-
kon, předzahrádku či zahradu  Sázení, 
přesazování rostlin do okrasných nádob, 
truhlíků, květináčů  Včetně dodání nádob 
a dekorací  Drobné zahradnické práce  
Originální zahradní dekorace, květináče

Kontakt: 775 209 415, Benátky nad Jizerou
e-mail: zahrada-alisse@seznam.cz

Vaše spolehlivá � skárna v Benátkách nad Jizerou

Benátky nad jizerou, raabova 108
tel. 775 528 133
www.winter.cz

Restaurace Šťastný hroch je v provozu a těší se na Vaši návštěvu.
Raabova 108, Benátky nad Jizerou, tel. 603 864 233

v z p o m í n k a
Dne 24. 7. 2021 tomu bude šest let, co nás navždy 
opustil milovaný manžel, tatínek a dědeček, pan

Miloš Novotný.
S láskou vzpomínají manželka Eva, dcery Soňa 

a Markéta s rodinami, syn David se Světlanou a přátelé.
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ŠPIČKOVÁ KLIMATIZACE A TOPENÍ 
V JEDNOM VČETNĚ MONTÁŽE

ZA VYNIKAJÍCÍ CENU

PRAGOPOLAIR s. r. o., Pražská 592/120, Benátky nad Jizerou, tel. 602 524 362

www.pragopolair.cz
benatky@pragopolair.cz

PERFEKTNÍ TEPLOTA DOMA

OLIMPIA Splendid NEXYA S4E09 za 21 599 Kč bez DPH*

pro prostory do 70 m3, to je cca 30 m2

OLIMPIA Splendid NEXYA S4E12 za 24 199 Kč bez DPH*

pro prostory do 95 m3, to je cca 40 m2

*+15 % DPH pro soukro mé osoby (bydlení) nebo + 21 % pro fi rmy

Za tuto cenu získáte perfektní teplotu v létě i v zimě, s výjimečně tichým a úsporným 
provozem (invertor), jednoduchým a elegantním designem. Wi-Fi modul zdarma!

Cena zahrnuje: 1 venkovní a 1 vnitřní jednotka včetně dálkového ovládání, izolované potru-
bí do 3 m (měď), plastové žlaby pro uložení potrubí a kabelů, konzole pro upevnění venkovní 
jednotky na zeď / podstavec pro instalaci na zem, spojovací a montážní materiál, doprava 
do 20 km od sídla fi rmy PRAGOPOLAIR s. r. o., montáž a zprovoznění.

POUKÁZKA 100 Kč
na předsezonní servis autoklimatizací
(kontrola, základní servis a dezinfekce autoklimatizace)
více informací naleznete na www.autoklimatizace.pragopolair.cz

PERFEKTNÍ TEPLOTA NA CESTY


������������Ě���

��Ĭ��������������
��������������������

������������
	���������

������Ĭ�������������

��������������������

���������
���
����������

������������������������� 
	�����������

��������������Ĭ�����������������



INZERCE

20Zpravodaj Benátecka

������
��������������������������������������
������

��	����������������������������	�������	���������	��

������������������

������������������������������
���������������Ĥ����������������Ĥ
��������������������������������������

�������������������

���������������������������������Ĥ�����������Ģ
��������Ģ������������Ĥ
���������������
���������������

���������������������������Ĥ

����� �� �� ��� ��� �� �� �� ��� ��� �� �

����� �� �� ��� ��� �� �� �� ��� ��� �� �

�����������������������������������
����������������������
	�

��������������������
	�

hugo-klima-zpravodaj_190x134z.indd   1 24.03.21   12:02

Kompletní služby v oblasti pohřebnictví, 
smuteční vazba a kamenické práce.

Kancelář Benátky nad Jizerou:
Pražská 68

pondělí až pátek 8 - 16 hodin
sjednání i mimo pracovní dobu

na tel: 725 460 020

nonstop služba 725 460 020
www.pubenes.cz

PuBenes.BnJ@seznam.cz
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h o k e j
máme za sebou dlouhou, možná jednu z nejdelších,  

letní přípravu na suchu
Odmakali jsme to a odměnou nám byly sjednané přátelské zápasy jed-
notlivých kategorií proti stejně starým fotbalistům. Naši hokejisté si 
aspoň vyzkoušeli, jak se v  jejich věku hraje i  jiný sport, než jen hokej. 
Důležité je, že to nebyl žádný propadák. Zaslouží si pochvalu. 
Nyní se ale všechno ubírá jiným směrem, směrem k přípravě na  ledě, 
bez kterého hokej hrát nejde. Pauza byla dlouhá, ale dočkali jsme se 
a 10. července vyjedou naši hokejisté na benátecký led. To je pro všech-
ny obrovská úleva, ale hlavně po téměř roční pauze, obrovská euforie. 
Doufáme, že následující sezona bude odehrána tak jak má a žádné po-
tíže už nás nezastaví. 

Václav Haspeklo

 Z fotbalového zápasu malí hokejisté vs. malí fotbalisté

Řádná valná hromada
Restaurace na  fotbalovém stadionu v  Benátkách hostila v  pondělí 
21.  června v  podvečerních hodinách členy zapsaného spolku HC Be-
nátky nad Jizerou a ostatní hosty u příležitosti Řádné valné hromady. Ta 
byla usnášeníschopná a proběhla bez sebemenších komplikací a velmi 
hladce. Všichni se shodli na jediném, a to, aby nadcházející soutěžní roč-
ník už nebyl, podobně jako ty dva předchozí, poznamenán pandemií 
koronaviru a  s  ní souvisejícími omezeními, která měla zásadní dopad 
zejména na mládežnický hokej!
Přítomné hosty na začátku valné hromady přivítal sportovní ředitel klu-
bu Jan Slivka, který zároveň seznámil členy spolku s programem pon-
dělní seance. V prvním bodě programu byla zvolena návrhová komise 
ve složení Václav Hrabě, Mgr. Martin Novák a Petr Novák. Následně pře-
dal slovo předsedovi klubu Karlu Krinwaldovi, jenž ve svém vyčerpáva-
jícím projevu zhodnotil fungování klubu v období nedávno minulém, 
které bylo, bohužel, jak již bylo v úvodu napsáno, poznamenáno pande-
mií koronaviru, což negativně ovlivnilo zejména fungování mládežníků, 
kterým byla bez náhrady ukončena veškerá sportovní činnost.
Řeč přišla samozřejmě také na výkladní skříň každého klubu, a to nejen 
toho benáteckého, „A“ mužstvo. Soutěžní ročník 2021/22 bude pro cel-
ky druhé nejvyšší seniorské soutěže v  ČR oproti těm minulým určitě 

složitější, neboť sezona už nebude nesestupová a starosti se záchranou 
může mít až pětice týmů. Benátecké vedení, tedy samozřejmě ve spolu-
práci s partnerskými Bílými Tygry Liberec, ještě bude podnikat usilovné 
kroky k tomu, aby dokázalo připravit pro příští soutěžní ročník konku-
renceschopný tým, který se v ideálním případě vyhne sestupovým sta-
rostem a i nadále udrží prvoligovou příslušnost.
Dalším bodem programu byla zpráva o hospodaření, když řečí čísel ho-
vořil místopředseda klubu Ing. Miloslav Kučera. Vyzdvihnuta byla práce 
pánů Mgr.  Martina Nováka a  Mgr. Radka Dostála ohledně získání do-
tací pro hokejový klub, jež znamenaly určitě nezanedbatelnou částku 
a velmi pomohly k chodu klubu, potažmo zejména mládežníků. V dis-
kuzi byla v  krátkosti řešena problematika mládežnického hokeje, aby 
poté ředitel Správy sportovních zařízení města Martin Novák seznámil 
přítomné s chystanými úpravami na zimním stadionu, a to v průběžně 
chystaných etapách tak, aby byl místní „zimák“ opět lepším a kvalitněj-
ším místem pro samotné sportovce a v neposlední řadě i diváky. Usne-
sení a závěr valné hromady už byly jen formalitou a razítkem na hladký 
průběh pondělní akce.

Hana Sloupová

 Z valné hromady HC Benátky nad Jizerou

k o P a N Á
rozhovor s ondřejem kommou

Soustředění bych hodnotil pozitivně, strávili jsme pěkných pár 
dní v příjemném prostředí, říká Ondřej Komma

Do  Benátek nad Jizerou přišel během podzimní části divizní sezony 
2019/20. Během dvou neúplných ročníků zde sehrál 18 mistrovských 
zápasů a vstřelil 2 branky. O více zápasů připravila dvaadvacetiletého 
obránce Ondřeje Kommu koronavirová epidemie a předčasně ukonče-
né soutěže.
• V Benátkách nad Jizerou budeš začínat svoji třetí divizní sezonu. Když se 
ohlédneme zpět, jak ses vůbec do Benátek dostal?
Před Benátkami jsem prošel mládeží v  Mladé Boleslavi a  po  několika 
odehraných zápasech za  mladoboleslavský B  tým jsem byl společně 
s Daliborem Zmijem vyměněn za Lukáše Glöcknera, který zde odehrál 
předcházející sezonu.
• V  tu chvíli už jsi ale měl jedno seniorské angažmá za  sebou. Divizi sis 
totiž již před tím zahrál doma v Čáslavi. Kdybys měl porovnat benátecký 
a čáslavský tým, jaké by to bylo srovnání?
V Čáslavi jsem působil ještě v dorosteneckém věku a za tamní áčko jsem 
naskočil do několika zápasů na konci sezony, takže až benátecké angaž-
má beru jako své první seniorské. Oba týmy mají zkušenosti z vyšších 
soutěží, hrají s mladými hráči, navíc atraktivní fotbal pro diváky. 
• Právě v Čáslavi stále bydlíš. Jak moc složité je pro tebe dojíždět do Benátek 
nad Jizerou?
Není to pro mě složité. Dojíždění mi usnadnil příchod trenéra Radima 
Truksy. Hodně času též trávím v Mladé Boleslavi, což je nedaleko.
• Jak již bylo řečeno, v benáteckém dresu máš za sebou dvě, i když nekom-
pletní, divizní sezony. Byly z tvého pohledu úspěšné?
První nedohraná sezona byla z  mého pohledu krátká a  seznamovací. 
Neodehrál jsem tolik minut, kolik bych si představoval. Byla však veli-
ce dobře rozehraná a je škoda, že byla předčasně ukončena. Ve druhé 
sezoně jsem již začal nastupovat pravidelně. Bohužel se nám vůbec ne-
dařilo na hřištích soupeřů, odkud jsme nevozili body, čemuž také odpo-
vídalo tabulkové postavení.
• Přesně před rokem stanul na benátecké lavičce trenér Radim Truksa, který 
pro tebe nebyl nikým neznámým. Kvitoval jsi jeho příchod?
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ečková

S trenérem Truksou jsem se setkal při mém ročním působení v Čáslavi. 
Doteď vzpomínáme, jak nás dorostence nasadil do utkání v Letohradě 
a my se podíleli na všech brankách (smích). Z jeho příchodu jsem byl 
překvapen. Nečekal jsem, že vedení přivede trenéra, se kterým jsem se 
již setkal a zrovna od nás z Čáslavi. Zároveň jsem byl ale velmi rád, že 
díky jeho příchodu nebudu na dojíždění sám. 
• Před nedávnem se Benátky vrátily z letního soustředění na Lipně. Jak bys 
ohodnotil toto zpestření přípravy?
Soustředění bych hodnotil pozitivně. Strávili jsme pěkných pár dní 
v příjemném prostředí. Odehráli jsme zde dva přípravné zápasy a odtré-
novali dvě tréninkové jednotky. Nejdůležitější však je, že v omezeném 
počtu, ve kterém jsme na Lipno přijeli, se nikdo nezranil.
• Zmínil jsi, že jste sehráli dva přípravné zápasy. Oba skončily remízou 3:3. 
Co bys řekl o těchto utkáních? 
Zápasy jsme hráli proti týmům z nižších soutěží, takže z výsledkového 
hlediska panuje mírná nespokojenost. Nechci snižovat kvalitu soupeřů, 
ale tyto týmy bychom měli porážet a především neinkasovat tolik gólů. 
Máme s tím dlouhodobý problém a je potřeba na tom zapracovat.
• Na  konci července začíná nový divizní ročník 2021/22. Jaké by bylo tvé 
přání do následující sezony? 
Přeji si, abych v nové sezoně nastoupil do každého utkání. Chci pomoci 
týmu hrát v nejvyšších patrech tabulky a také hlavně zůstat zdravý. 

Ondřej Nejedlo

Benátečtí fotbalisté vyrazili na letní soustředění na lipno
Slunečné počasí, výborná atmosféra, skvěle připravené tréninkové hřiš-
tě v nedalekých Loučovicích. Přesně takové atributy mělo soustředění 
benáteckých fotbalistů v Lipně nad Vltavou. Tým trenérského tandemu 
Truksa-Jakubec sehrál v rámci lipenského pobytu dvě přípravná utkání. 
Obě skončila totožným remízovým výsledkem 3:3.
Ještě před samotným odjezdem na  jih Čech museli počítat benátečtí 
trenéři ztráty. Z pracovních, rodinných i zdravotních důvodů jim totiž 
chybělo hned devět hráčů! Ten desátý, záložník Jan Boček, přicestoval 
až v polovině pobytu.

 Z letního soustředění benáteckých fotbalistů na Lipně

Benátečtí fotbalisté pilně plnili tréninkové dávky na velmi kvalitně při-
praveném pažitu pěkného areálu v  nedalekých Loučovicích. Přípravu 
si zpestřili taktéž dvěma zápasy. Ve  čtvrtek 17. 6. se vydali do  České-
ho Krumlova, tedy na  půdu týmu, který hraje krajský přebor.  Zápas 
v úmorném vedru nakonec skončil nerozhodně 3:3. Navlas stejný výsle-
dek se zrodil také o dva dny později v Kaplici. Tam benátečtí hráči byli 
po většinu utkání ve vedení. Zejména chybami v defenzívě však o vítěz-
ství přišli. Oba zápasy však splnily svůj účel a trenérskému tandemu jistě 
poskytly užitečné informace.
Také doprovodný tým benáteckých fotbalistů nezahálel a i on pojal toto 
soustředění sportovně, neboť podnikl dva cyklovýlety do kopcovitého 
lipenského okolí. 
Závěrem patří velké poděkování všem, kteří se na  přípravách letního 
soustředění podíleli. Stejně tak i  poskytovatelům ubytovacích služeb 
a v neposlední řadě i personálu restaurace Gemelli, který se o benátec-
ký tým příkladně staral.
Červnová přípravná utkání
8. 6. 2021  SK Benátky nad Jizerou – FC Velim 1:1 

Branka: Slicho

5. 6. 2021  SK Benátky nad Jizerou – FK Meteor Praha VIII 3:2 
Branky: Zoubek 2, M. Macek

12. 6. 2021  Sparta Kutná Hora – SK Benátky nad Jizerou 2:4 
Branky: M. Macek 2, Boček, Jimmy

17. 6. 2021  FK Slavoj Český Krumlov – SK Benátky nad Jizerou 3:3 (hrá-
no v rámci letního soustředění) 
Branky: M. Macek, Mansfeld, Váňa

19. 6. 2021  FK Spartak Kaplice – SK Benátky nad Jizerou 3:3 (hráno 
v rámci letního soustředění) 
Branky: Zabilanský, Boček, Jimmy

Následující program benáteckých fotbalistů
10. 7. 2021  10:15 hod.: FK Bohemia Poděbrady – SK Benátky nad Jizerou 

(přátelské utkání) 
17. 7. 2021  10:15 hod.: SK Benátky nad Jizerou – FK Brandýs nad Labem  

(přátelské utkání)
24. 7. 2021  10:00 hod.: Turnaj – Memoriál Jaroslava Krále (Benátky nad 

Jizerou, Horky nad Jizerou, Dobrovice, Mladá Boleslav U19)
1. 8. 2021   17:00 hod.: SK Benátky nad Jizerou – MFK Trutnov (mistrov-
ský zápas, 1. kolo)

 Počasí fotbalistům na Lipně přálo

v o l e j B a l
juniorky

 Juniorky po závěrečném domácím turnaji

Dne 6. 6. se naše junior- 
ky vydaly do  Nymbur-
ka. První zápas ode-
hrály s  domácími 
a  prohrály 2:0. Druhý 
zápas s Mělníkem také 
prohrály 2:0. Až v  po-
sledním zápase to zlo-
mily a  vyrovnaný zá-
pas s  Neratovicemi 
dovedly k  vítězství. 
V trochu okleštěné se-
stavě a jen v šesti hráč-
kách předvedly holky 
pěkný volejbal. Na  fi-
nálovou skupinu to, 
bohužel, ale nestačí.

Sezonu zakončily juniorky krásným pátým místem, když s přehledem porazily 
všechny soupeřky na domácím turnaji. Vzhledem k posunu ročníků do další se-
zony si, doufejme, zahrají plnohodnotnou soutěž ve stejném složení.

Šárka Němečková

Červnové kolo Benátecké miniligy v minivolejbalu
V  sobotu 12. 6. 2021 jsme odehráli další kolo Benátecké miniligy. 
Po dlouhé turnajové pauze byla na všech dětech znát velká herní na-
těšenost. Na benáteckých antukových kurtech se sešlo celkem 44 týmů 
z domácího klubu, Lysé nad Labem, Milovic a Kostomlat nad Labem. 
V dopolední části turnaje se utkala dvoučlenná družstva. Nejmladší bo-
jovali na čtyřech kurtech ve žlutém minivolejbale – míč chytám a házím, 
kde se z 12 týmů (5 benáteckých týmů) nejlépe umístila Terka s Evčou, 
které si odnesly domů stříbrné medaile. Na dalších čtyřech kurtech pro-
bíhala oranžová kategorie B minivolejbalu – míč chytám a pinknu prsty. 
Této kategorie se zúčastnilo 13 družstev, z kterých 8 bylo z domácího 
klubu. Nejlépe dopadla Bára s Matyášem, když jim bronzová medaile 
utekla o jednu výhru. 
Odpoledne jsme se ještě více přiblížili klasickému volejbalu. 13 družstev 
se utkalo v oranžové kategorii A – chytám první míč, pak už se jenom 
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pinká. O  jednu výhru skončili na druhém místě Viki s Vaškem a hned 
za nimi braly bronzové medaile Bety s Regínou. 
Modré kategorie (klasický volejbal, ale na menším hřišti ve  třech hrá-
čích) se zúčastnilo 6 družstev. Bramborovu medaili brali David, Bibi 
a Verča a celou kategorii vyhrály domácí Lucka, Kačka doplněné o hráč-
ku z Milovic. 
Vítězové jednotlivých kategorií si domů odnesli velký putovní pohár 
(který jistě na dalším turnaji ve žluté a oranžových kategorií vybojujeme 
zpět !) a všichni drobné ceny, diplomy i kupu zážitků.

Václav Burkovec

 Společná fotografie z turnaje přípravky

kadetky

 Kadetky na turnaji v Hořovicích

Dne 5. 6. se naše ka-
detky vydaly do Kosto-
mlat. První zápas se-
hrály s  domácím 
družstvem Kostomlat, 
který jednoznačně vy-
hrály 2:0. Druhý zápas 
vyhrály také jedno-
značně nad Kutnou 
Horou. Poslední zápas 
byl s nejtěžším soupe-
řem – Brandýsem, prv-
ní set pokračovaly hol-
ky ve  stejném duchu 
a  soupeře převálcova-
ly, v  druhém setu jim 
to brandýské holky 

vrátily, ale v tie-breaku se projevila únava a holky podlehly 2:1.
Po postupu ze základní skupiny mezi čtyři nejlepší týmy si 19. 6. kadet-
ky vybojovaly medaili za třetí místo v krajském jarním turnaji mládeže. 
Gratulace!

Mykola Khomyn
mladší žákyně

Je to tady, konečně nám začaly volejbalové turnaje. Dne 6. června se 
v Benátkách představily mladší žákyně, kterým se povedlo získat jed-
no vítězství pro sebe. Holky hrály krásný volejbal, všechny si zasloužily 
na závěrečné fotografii speciální odměnu.
19. června byl na stadionu k vidění překrásný volejbal mladších žákyň. 
Naše holky si skočily vítězné kolečko hned třikrát! 2:1 porazily Kuni-
ce a Králův Dvůr, a 2:0 vyhrály nad Nymburkem B. 
Celkově holkám patří krásné 9. místo ze 16 družstev v této „covidové“ 
sezoně. Gratulujeme!

Barbora Doušová

 Společná fotografie mladších žákyň těsně před speciální odměnou 

starší žákyně

 Starší žákyně během oddechového času

Dne 6. 6. naše starší žá-
kyně hrály na  domá-
cím hřišti Jarní soutěž 
Středočeského kraje. 
Se dvěma výhrami 
a  jednou prohrou 
v  tie-breaku skončily 
holky ve  skupině 
na druhém místě. Hol-
ky předvedly velmi 
pěkný volejbal se 
spoustou skvělých 
úderů i  akcí. Na  hol-
kách byla vidět velká 
vůle po vítězství a chuť 
vyhrát každý míč i  zá-
pas. Velký dík patří též 

hráčkám na lavičce za jejich povzbuzování a střídání hráček. 
Dne 20. 6. sehrály starší žákyně boj o 5. - 8. místo v Jarní soutěži Stře-
dočeského kraje v Roztokách u Prahy. První zápas začaly proti družstvu 
z Kunína. Tento zápas byl jasnou záležitostí našich dívek. Vítězství 2:0 
a první body o umístění. Druhý zápas proti soupeřkám z Mělníka B ale 
nezvládly. Vůbec se nedařil příjem, podání ani útok. Vždy na  začátku 
setů soupeřky bodově odskočily a naše holky už se nezmohly na zvrat. 
Zápas prohrály 0:2. Do  třetího zápasu proti Roztokám vstoupily naše 
holky velice odvážně. Začaly riskovat na podání, které se jim velmi da-
řilo. První set byl bojovný až do závěru. Ke konci oba týmy trochu zner-
vózněly a jak naše holky, tak soupeřky zkazily několik podání. Bohužel, 
štěstíčko se nakonec přiklonilo na stranu soupeřek. Těsná prohra 24:26. 
Druhý set měl podobný průběh. Ze začátku sice naše holky prohrávaly 
0:5, ale po  oddechovém času se vzpamatovaly. Velmi dobrým podá-
ním se vrátily do hry o vítězství v setu. Bojovalo se ze všech sil na obou 
stranách hřiště. Ke konci setu se soupeřkám povedlo pár míčů a vedly. 
Holky se snažily a již to vypadalo, že se dostaly na vítěznou vlnu, ale na-
konec podlehly 18:25. Zápas prohrály 0:2. V Jarní soutěži Středočeského 
kraje získaly krásné 7. místo.

Petr Louka
turnaj r + d 

Nedělní odpoledne 20. června patřilo Turnaji rodičů a dětí benátecké 
přípravky A a B. Turnaj vyšel na zatím jeden z nejteplejších dnů v tomto 
roce, avšak ani urputné vedro neodradilo 11 párů od účasti. Společně si 
užili volejbalové odpoledne. 
Přípravka A i B tak již pomalu uzavírá letošní ročník a nemůže se dočkat 
další, snad již zcela normální sezony, která odstartuje soustředěním 
koncem srpna.

Viktor Bergmann

 Společná fotka přípravky po úspěšném turnaji

turnaj mladších a starších žáků
5. 6. se vydali mladší žáci na turnaj do Prahy. Pro většinu to byl vůbec 
první turnaj v jejich volejbalové kariéře šestkového volejbalu. Nepoda-
řilo se nám vyhrát ani jednou, ale odjíždíme se spoustou zkušeností.
6. 6. jsme se vydali se staršími žáky na turnaj do Kladna, kde jsme ode-
hráli dohromady 4 zápasy v  kuse. Což bylo velice náročné pro kluky 
a z těchto zápasů se nám podařil vyhrát jeden stavem 2:0 proti Nym-
burku. Na tomto turnaji se zapojili v sestavě také mladší žáci, kteří se 
k tomu postavili úctyhodně a pomohli dovézt team vždy do koncovek.

Dominik Wallisch
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 Žáci na turnaji v Kladně

B a d m i N t o N
Badmintonový restart

V  sobotu 29. 5. 2021 jsme navázali na  společnou akci Cesta do Tokia 
klubů z Benátek n. J., Kladna, Č. Krumlova, Rychnova n. K. a MTAC Pra-
ha a  v  CR Project badmintonovém centru uspořádali tréninkové zá-
pasy hráčů těchto pěti klubů. Všichni mladí badmintonisté si celý den 
a spoustu zápasů se soupeři z jiných klubů užili. 

karolína kalkušová bronzová v rakousku
V rakouském městě Wolfurt se ve dnech 4. -  6. 6. 2021 konal meziná-
rodní turnaj kategorie U15 VICTOR Hofsteig-Youth International, kte-
rého se zúčastnila i trojice benáteckých hráčů Karolína Kalkušová, Petr 
Martinec a Václav Simon. Karolína Kalkušová ve dvouhře dívek obsadila 
3. místo a ve smíšené čtyřhře s Václavem Simonem 5. - 8. místo. Václav 
Simon obsadil ve dvouhře 5. - 8. místo a ve čtyřhře s Petrem Martincem 
9. - 16. místo. Nejmladší z trojice benáteckých hráčů Petr Martinec skon-
čil ve dvouhře již ve skupině. 

dorazili jsme do tokia!
Začátkem dubna nás SKB Český Krumlov a další tři týmy (BaC Kladno, 
BK Rychnov n. K., MTAC Praha) oslovil s velmi zajímavou výzvou Společ-
ně do Tokia, která měla zvládnout cestu Praha - Tokio v délce 12 113 km 
společným úsilím všech výše uvedených klubů a  to pěšky, na kole, či 
během. V polovině května se podařilo společné úsilí pětice klubů zavr-
šit, když jsme společně dorazili do Tokia. Poté již každý klub pokračoval 
v cestě sám. Náš klub jako první v neděli 6. 6. 2021 po osmi týdnech 
dorazil do Tokia, když se našim členům a jejich rodinným příslušníkům 
podařilo nasbírat potřebných 12  113 km. Jak jsme již dříve avizovali, 
budou odměněni nejlepší v každé kategorii, kteří obdrží ceny. Nej cyk-
lista Jaroslav Fröhlich 1 104 km, nej běžec Petr Kvapil 243 km, nej cho-
dec Václav Burkovec st. 376 km. Na všechny tři čeká odměna. Smyslem 
velmi zajímavé výzvy bylo zpestřit nejen dětem nemožnost sportovat 
v hale a zároveň soutěžit mezi pěticí klubů. Všem, kteří se do akce za-
pojili, patří velké poděkování, jako klub jsme ukázali, že dokážeme jít 
za společným cílem. 

cristian savin v litvě skončil ve 2. kole
Cristian Savin se zúčastnil ve dnech 10. - 13. 6. 2021 turnaje Lithuanian 
International Future Series v litevském Kaunasu. Po výhře v 1. kole nad 
Polákem Walentkem 16:21, 21:15, 21:10, skončil benátecký badminto-
nista ve 2. kole na raketě Španěla Vazqueze  po setech 14:21, 10:21.

linda vernerová vítězkou turnaje GPc 
V Holicích se v neděli 20. 6. 2021 konal turnaj GP „C“ U13. Benátecká 
hráčka Linda Vernerová zvítězila ve dvouhře a společně se Sofií Kerplo-
vou (Liberec) i ve čtyřhře dívek.

 Linda Vernerová (vlevo) a Sofie Kerplová

Změny v extraligovém kádru

 Sergee Sirant

Rádi bychom vás infor-
movali o  pohybech 
v  extraligovém kádru 
pro  novou sezonu 
2021/22.
O  d c h o  d y: Emil 
Holst, po  dvouletém 
působení a zisku dvou 
mistrovských titulů se 
Emil stal asi jednou 
z největších hvězd celé 
české extraligy. Dán-
ský badmintonista se 
vzhledem ke  svému 
pracovnímu vytížení 
rozhodl ukončit an-
gažmá v našem klubu. 
Dalšími hráči, kteří ne-
budou v  našem klubu 
nastupovat v  nadchá-
zející sezoně je Tallulah 
Van Coppenolle a  Ta-
deáš Brázda.

P ř í c h o d y: Mezi příchody lze považovat i setrvání ruské badmintonové 
jedničky Sergee Siranta, jenž přišel do klubu již předminulou sezonu, avšak 
vzhledem ke zrušení se nemohl představit. Ruský badmintonista, v součas-
né době 77. hráč světa, se představí na Olympijských hrách v Tokiu.
Vedení klubu nyní jedná o příchodech dalších hráčů, o kterých vás bu-
deme informovat.

t j  s o k o l  B e N Át k y  N a d  j i Z e r o u
Zatím co jiní čekali na uvolnění

Sokol Benátky připravil pro své příznivce čtyři velké akce, kterých se bě-
hem dvou měsíců  zúčastnilo, v rámci možností pandemie, více jak tisíc 
účastníků.
Už první akce cesta za  sokolskými indiciemi ukázala, že se dá při-
pravit aktivita, aniž by byla porušena hygienická omezení pandemie. 
Celá procházka byla netradičně spojena s hledáním sokolských indicií. 
Pomocí načtených QR kódů se účastníci dostali do cíle, kde na ně čeka-
lo rozluštění tajenky. Dvacet vylosovaných luštitelů bylo obdarováno 
sladkou pozorností a dárkem.
Podobně jsme vytvořili i základ pro 20. ročník cesty pohádkovým lesem 
a přidali pomocí QR kódů otevření videa, na němž se  objevily pohádkové 
postavy, které suplovaly naše sestry a bratry na stanovištích. Proč videa?   
Neměli jsme jistotu, zda-li bude možné tuto výroční cestu připravit naži-
vo, a tak jsme zariskovali. Podle ohlasů účastníků se cesta líbila a spoko-
jené děti nás v tomto jenom utvrdily. Jelikož jsme nebyli tlačeni časem, 
cestu bylo možné absolvovat v rodinných skupinkách během dvou dnů 
od 9 – 16 hodin. Start byl u benátecké sokolovny, kde si každý vyzvedl 
mapu s omalovánkami, které zároveň sloužily jako potvrzení o dokonče-
ní cesty se závěrečným razítkem na  posledním stanovišti. Pro všechny 
účastníky byla připravena medaile a malý suvenýr na památku.
Do třetice  jsme se inspirovali vaším zájmem a za zrušený Běh naděje 
nabídli charitativní Běh pro zdraví. Byli jsme zvědaví, jak jsou na tom 
naši občané s kondicí po koronavirovém omezení pohybu. Start jsme 
přeložili opět před sokolovnu v Benátkách n. J. 
Nový tým kolem br. R. Beneše a J. Nováka připravil atraktivní prostředí 
v prostoru startu a cíle, které v rámci akce Move Week vytvořilo doko-
nalou kulisu.
Závod měl čtyř a dvou kilometrové běžecké trasy a pro účastníky z řad 
rodičů s dětmi a seniorů pěší trasu kolem Husova náměstí. Poprvé jsme 
byli vybaveni dokonalou časomírou a  netradičně startem po  skupi-
nách. Běželo více jak sto účastníků a celkem se sešlo ke dvěma stovkám 
podporovatelů této charitativní akce.
Výtěžek, necelých deset tisíc korun, byl věnován pracovnicím Městské-
ho centra komplexní péče jako poděkování za jejich práci v první linii 
v době pandemie. 
Každý účastník obdržel speciální pamětní certifikát, který mu bude tuto 
akci připomínat. 
Děkujeme všem za účast a jsme hrdi, že i v Benátkách nad Jizerou máme 
spoluobčany, kteří dovedou ocenit práci druhých.
Poslední akcí před prázdninami byla Noc sokoloven, kterou již tradičně 
pořádá  vzdělavatelský odbor. Posezení členů a vyprávění o historii jed-
noty místního Sokola s prohlížením kronik a prostředí sokolovny, jindy 
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pro veřejnost zavřenou. Letos byla akce podpořena stavěním živých py-
ramid a ani naši členové nezůstali pozadu. Návštěvníci byli provedeni 
sokolovnou a seznámeni s činností. Mohli zhlédnout vytváření živé py-
ramidy členkami oddílu sportovní gymnastiky. 
Bohužel, i přes velkou plakátovací akci a dobrou reklamu se tato akce 
nedostala do povědomí veřejnosti a více účastníků bylo z řad pořadate-
lů. Škoda pro ty, kteří nepřišli, ostatní si to užili. Tak zase za rok.

JL

 Cyklistický výlet na Loučeň

  

  Návštěvníci Noci sokoloven mohli zhlédnout živé pyramidy, které vytvo-
řily členky sportovní gymnastiky

Florbal
Dne 20. 6. 2021 se po téměř roční odmlce způsobené omezeními corona-
virové pandemie a díky ochotě Sokola Nymburk v krásném areálu Veslák 
na břehu Labe, uskutečnil venkovní florbalový turnaj všech žákovských 
kategorií. Na turnaj jsme přihlásili všechny tři naše žákovské týmy.
V té nejmladší kategorii nastoupily celkem čtyři týmy. Přestože většina 
našich hráčů hrála svůj první velký turnaj, pustili se do zápasů s velkým 
odhodláním a  kromě domácího Nymburka všechny ostatní týmy po-
razili a celkově obsadili hezké druhé místo. Individuální trofej pro nej-
lepšího střelce v této kategorie si odnesl náš Jonáš Fajfr, který nastřílel 
12 z celkem 18 našich gólů. Velkým příslibem je zejména skutečnost, že 
tým si vyzkoušel nového perspektivního brankáře a ve stejné sestavě 
může hrát i v příštím roce.
V mladších žácích jsme si počínali ještě o malinko lépe. V konkurenci pěti 
tradičních týmů jsme byli ve všech ohledech nejaktivnější, všechny týmy 
jsme porazili a v turnaji jasně zvítězili s celkovým skóre 14:3. K tomu jsme 
ještě přidali také trofej pro nejlepšího střelce v této kategorii a tou byla 
vyhlášena Iva Benešová, která dala ve čtyřech zápasech 7 gólů.

Kategorie starších žáků měla start od 13 hodin, kdy teplota ve stínu ata-
kovala 33°C. V  tomto vedru do  turnaje nastoupila pouze tři mužstva. 
Sokol Benátky v prvním zápase vyhrál nad Nymburkem v poměru 5:2. 
V druhém zápase měl střeleckou smůlu a ve vyrovnaném utkání podle-
hl pozdějšímu vítězi turnaje Bobnicím 3:1. Celkové druhé místo podtrh-
lo skvělé počínání všech tří našich týmů na tomto turnaji.

Roman Beneš

 Nejmladší tým Sokola Benátky obsadil hezké 2. místo

  

 Vítězové kategorie II  a vpravo při předávání cen

Policie ČR
Policejní sportovní den

Stejně jako v  loňském roce využili areál Letního stadionu policisté 
z  Mladé Boleslavi a  Kolína. Během sportovního dne poměřili své síly 
v několika disciplínách (fotbal, nohejbal, beachvolejbal a tenis, několik 
účastníků akce vyrazilo na cyklovýlet). Tým města Benátky nad Jizerou 
se opět zúčastnil turnaje v kopané, kde jsme získali krásné druhé mís-
to ze čtyř mužstev. Díky pohodové atmosféře a slunečnému počasí se 
sportovní den vydařil. 

 Tým Benátky nad Jizerou

 Zápas v kopané Benátky nad Jizerou vs. Kolín
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SPORT
Fotografie na této dvoustraně: Jiří Lhoťan, Policie ČR

MĚSTO BENÁTKY NAD JIZEROU
SK BENÁTKY NAD JIZEROU                                                                     

 

FOTBALOVÝ STADION, SOBOTA

24. ČERVENCE 2021
PROGRAM:
10:00  SK BENÁTKY – FC HORKY 
12:00  FK MLADÁ BOLESLAV „U19“

– FK DOBROVICE
14:00 UTKÁNÍ O 3. MÍSTO
16:30 FINÁLE

VIII. ROČNÍK
FOTBALOVÉHO TURNAJE MUŽŮ

O POHÁR STAROSTY MĚSTA
MEMORIÁL JAROSLAVA KRÁLE

FOTBALOVÉHO TURNAJE MUŽŮ

MĚSTO BENÁTKY NAD JIZEROU
SK BENÁTKY NAD JIZEROU                                                                     

OBČERSTVENÍ ZAJIŠTĚNO • VSTUPNÉ 50 Kč
Doprovodný program: dětské hřiště
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v Benátkách nad Jizerou

 21. - 24. 7. 2021 
� zahájení cca ve 21:15 hodin �
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VSTUPNÉ DOBROVOLNÉ


